
Protokół nr LXVII 

Rady Miejskiej w Mogielnicy 

w dniu 29 listopada 2022  

 

Obrady rozpoczęto 29 listopada 2022 o godz. 08: 00, a zakończono o godz. 11: 13 tego 

samego dnia. W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. Obradom przewodniczył Grzegorz 

Michalski. 

1. Otwarcie. Stwierdzenie kworum. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski otworzył obrady LXVII Sesji Rady Miejskiej w 

Mogielnicy. Stwierdził kworum. 

2.  Powołanie Sekretarza obrad. 

Przewodniczący Grzegorz Michalski zgłosił kandydaturę radnego Piotra Nejmana. 

 

 

Głosowano w sprawie: ·Powołanie Sekretarza obrad. Zgłoszono kandydaturę radnego 

Piotra Nejmana za jego zgodą. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: ·ZA (12) ·Sławomir Baran, Irena Bogdan, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, 

Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki, Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (3) ·Halina Budzik, Adam Jagieliński, Piotr Radecki  

 

 

3. Informacja Burmistrza z działań z poprzedniej sesji. 

 

Burmistrz Sławomir Chmielewski poinformował o wydanych zarządzeniach od nr 

62/2022 do nr 117/2022.  

 

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski poinformował, że do przyjęcia jest pięć 

protokołów z poprzednich sesji. 

 

Głosowano w sprawie: ·Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: ·ZA (12) ·Sławomir Baran, Irena Bogdan, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, 



Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki, Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (3) ·Halina Budzik, Adam Jagieliński, Piotr Radecki  

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Następie powiedział: Jak Państwo widzicie, główne zmiany dotyczą funduszu pomocy 

obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa oraz 

kwestii związanych z kryzysem energetycznym i dodatku węglowego oraz dodatku do źródeł 

ciepła. To są główne przesunięcia i zmiany w budżecie, które można zauważyć. Jedyny taki 

punkt działania takiego rozwojowego Gminy, to jest ostatni punkt, 'Mobilność edukacyjna 

uczniów i kadr ZSO w Mogielnicy. 

 

Głosowano w sprawie: ·podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 

rok. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: ·ZA (12) ·Sławomir Baran, Irena Bogdan, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki, Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (3) ·Halina Budzik, Adam Jagieliński, Piotr Radecki  

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2023 rok. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: ·podjęcia uchwały w sprawie określenia stawek podatku od 

nieruchomości na 2023 rok.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: ·ZA (10) ·Sławomir Baran, Irena Bogdan, Stanisław Kępka, Agnieszka 

Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr 

Nejman, Włodzimierz Wasiak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) ·Edward Kieszek, Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (3) ·Halina Budzik, Adam Jagieliński, Piotr Radecki  

 

7. Informacja na temat zwolnień z podatku od nieruchomości 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: W 2019 roku, szanowni Państwo, Rada podjęła 

uchwałę, w której w oparciu o dwa zaraz przedstawione przeze mnie punkty, zwalnia  

z podatku od nieruchomości. Jeżeli zwolnienia pozostają bez zmian to uchwała nie musi być 

podejmowana, jeżeli ktoś z radnych złoży dzisiaj formalny wniosek, że chcesz żeby z tego 

tytułu był naliczany jakiś podatek od nieruchomości, no to wiadomo, że będziemy musieli 

przystąpić do projektu nad głosowaniem nad taką uchwałą. Jakie są, szanowni Państwo, 



zwolnienia? Zwalnia się z podatku od nieruchomości: punkt 1, budynki mieszkalne związane 

z prowadzeniem gospodarstwa rolnego z wyjątkiem zajętych na prowadzenie działalności 

gospodarczej. I punkt 2, budynki i grunty przeznaczone na cele ochrony przeciwpożarowej 

 z wyjątkiem zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej. I te zwolnienia mamy, 

szanowni Państwo, od 2019 roku z mocą obowiązująca, bo uchwała była w 19 roku podjęta 

a obowiązują one, te zwolnienia, od 2020 roku. Otwieram, szanowni Państwo, dyskusję. 

Jeżeli ktoś z radnych chciałby zabrać tutaj głos, bardzo proszę. Ja jak najbardziej popieram te 

zwolnienia, uważam, że w takich czasach, jakich teraz żyjemy jak najbardziej takie 

zwolnienia należy utrzymać. Nie widzę głosów, więc w takim razie, szanowni Państwo, to 

była tylko informacja, przystępujemy do kolejnego punktu, 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na 2023rok. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: ·podjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od środków transportowych na 2023 rok. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: ·ZA (8) ·Irena Bogdan, Stanisław Kępka, Agnieszka Malinowska, Wiesław 

Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Włodzimierz Wasiak 

PRZECIW (1) ·Edward Kieszek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) ·Sławomir Baran, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (3) ·Halina Budzik, Adam Jagieliński, Piotr Radecki  

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego w drodze 

inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso na 2023 rok. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Dzisiaj, szanowni Państwo, nie mamy akurat 

obecnych dwóch radnych, Pana radnego Adama Jagielińskiego i Pana radnego Sławomira 

Barana natomiast zgodnie, a jest, przepraszam najmocniej, czyli Pana Jagielińskiego nie ma, 

Pan Sławomir Baran jest. Zgodnie ze stanowiskiem Regionalnej Izby Obrachunkowej ci radni 

są również sołtysami i w zakresie tej uchwały i projektu uchwały po prostu nie mogą brać 

udziału w głosowaniu. To taka informacja dla Pana Sławomira. 

Następnie odczytał projekt uchwały. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Wysoka Rado, szanowni Państwo, usłyszeliście, jakie 

jest stanowisko Regionalnej Izby Obrachunkowej, że radni nie powinni głosować, ponieważ 

sprawa, którą będą głosować dotyczy ich osobiście, czyli będą inkasentami podatku, tak, czyli 

ustalają dla siebie wynagrodzenia. No to zadam pytanie, jeżeli jest głosowanie nad podatkiem 

rolnym na przykład, to rolnicy powinni głosować czy nie? Nie. Jeżeli środki transportu, 

powinni głosować? Nie. Czy prezydent, obecnie urzędujący czy poprzedni, w wyborach na 

stanowisko prezydenta powinien głosować czy nie, na siebie? Głosując na siebie 

potwierdzam, że chcę zbierać inkaso. To jest przykład braku logiki w tym, o czym piszą 

czasami instytucje. No, bo trzeba by odebrać prawo prezydentowi do głosowania albo 

Kandydatowi na prezydenta i tak samo tu, to jest takie po prostu beznadziejne gdybanie 

 i szukanie gdzieś tam dziury w całym. Takie jest moje określenie, kto się zdecydował i jest 



sołtysem, pobiera wynagrodzenie, to poprzez to głosowanie potwierdza, że tak chce zbierać, 

no, ale no cóż, mamy Regionalną Izbę, takie wyraziła stanowisko, więc nie powinniście 

głosować. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Jeszcze raz najmocniej przepraszam radnego 

Sławomira Barana, schował mi się za Wiesławem Małkiem i go po prostu nie widziałem. 

Szanowni Państwo powiem jeszcze Państwu tak, kiedyś no już dość mocno mnie nurtowało 

to zagadnienie, troszkę poczytałem na ten temat, była taka gmina w Polsce gdzie było, tak jak 

w naszej gminie 15 radnych i każdy z radnych był również sołtysem, wiecie Państwo, no 

 i radni tam sobie uchwalili dość wysoki poziom tego inkasa i chyba od tego się to, Panie 

Burmistrzu, zaczęło tak naprawdę. Natomiast, no formalnie rzecz biorąc, jak najbardziej 

uważam, że nie powinno być tak, że radny jest wyłączony z głosowania nad jakimś 

dokumentem, jakąś uchwałą i podobnie, jako obywatele, nie powinniśmy być wyłączani 

 z głosowania, powinniśmy mieć pełne prawa, wolności, swobody obywatelskie. 

 

 

Głosowano w sprawie: ·podjęcia uchwały w sprawie poboru podatku od nieruchomości, 

rolnego i leśnego w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso na 

2023 rok. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: ·ZA (11) ·Irena Bogdan, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, Agnieszka 

Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr 

Nejman, Bogdan Sawicki, Włodzimierz Wasiak 

BRAK GŁOSU (1) ·Sławomir Baran 

NIEOBECNI (3) ·Halina Budzik, Adam Jagieliński, Piotr Radecki  

 

 

10. Informacja na temat stawki podatku rolnego na 2023 rok 

 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: będzie to informacja na temat stawki podatku rolnego 

na 2023 rok, chyba, że któryś z radnych dzisiaj złoży wniosek o obniżenie tego podatku. 

Stawka podatku rolnego na 2023 rok, z czego ona wynika? Cena żyta wynosi 74 zł 5 gr, jest 

wyliczana poprzez mnożnik 2,5 kwintala, co daje nam stawkę 185,125 zł za jeden hektar 

przeliczeniowy. Następnie mamy pokazane jak się wylicza dla hektara fizycznego tą stawkę 

podatku. Jest to 74,05, jest to cena żyta razy 5 kwintali równa się 370 zł 25 gr za 1 hektar 

fizyczny. Grunty do jednego hektara sklasyfikowane użytki. Jak to było w ustawie z 2022 

roku? Żyto było troszkę tańsze. Wynosiła cena żyta 61 zł 48 gr x 2,5 kwintala, co dawało nam 

stawkę podatku rolnego na hektar przeliczeniowy w kwocie 153 zł 70 gr i tak też to zostało 

uchwalone. Z ustawy wynikała ta stawka 153,70 i uchwalone zostało 153,70 czyli tak 

naprawdę uchwalone to jest w cudzysłowie uchwalone, bo Rada podejmowałaby projekt 

uchwały gdyby obniżała tą stawkę podatku rolnego. Jeżeli przyjmuje i akceptuje ją  w takiej 

stawce, z jakiej ona wynika poprzez komunikat Głównego Urzędu Statystycznego, to jest 

przyjmowana ona z automatu i opinia Komisji Gospodarki Budżetu i Rolnictwa oraz Komisji 

Oświaty i Spraw Społecznych na wspólnym posiedzeniu była taka żeby przyjąć tą stawkę, 

jaka wynika z przelicznika, nie obniżać jej, czyli kwota 185,125 zł za 1 hektar 



przeliczeniowy. Otwieram, szanowni Państwo dyskusję. Bardzo proszę, może ktoś chce 

zabrać głos? 

 

 

11. Informacja na temat stawki podatku leśnego na 2023 rok 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Cena drewna tartacznego wynosi 323 zł 18 gr x 0,220 

m3, co daje nam kwotę 71,0996 za jeden hektar fizyczny drewna tartacznego i w 20 roku, dla 

porównania, szanowni Państwo, zobaczcie jak drewno zdrożało, macie pewnie tego 

świadomość. Za jeden hektar fizyczny w 22 roku była ta ustawowa stawka podana w 

komunikatach państwowych, wynosiła 46,6972 zł, teraz opinia Komisji i wspólnego 

posiedzenia jest pozytywna, żeby przyjąć tą stawkę wynikającą z przelicznika a nie obniżać 

jej, 71,0996 zł za 1 hektar fizyczny, więc wzrost ceny drewna tartacznego jest znaczny 

 w stosunku do roku poprzedniego. Również otwieram dyskusję, proszę o zabieranie głosu. 

Tak, tutaj Pan Burmistrz dobrze powiedział, że formalnie rzecz biorąc jest zdecydowany 

wzrost, ale cena drewna na rynku, szczególnie teraz, w okresie, kiedy zbliża się, jest 

końcówka jesieni, zbliża nam się zima, jest ochłodzenie, ta cena drewna jest zdecydowanie 

wyższa, więc zapewne w przyszłym roku ta stawka cena tartacznego też ulegnie 

podwyższeniu. 

 

12. Informacja na temat opłaty targowej na 2023 rok 

 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: w tym przypadku opłaty targowej na 23 rok i tu 

mamy podobną sytuację, szanowni Państwo, jak w przypadku zwolnień. Pod koniec 19 roku 

Rada podjęła uchwałę, ustaliła te stawki i uchwała weszła w życie 1 stycznia 20 roku i od 

momentu, kiedy Rada będzie zmieniać zapisy w uchwale o opłacie targowej to wówczas 

będzie trzeba podjąć taką zmianę, głosować nad projektem uchwały, ale przedstawię Państwu 

jak te stawki się, jak one wyglądają z uchwały z 2019 roku, z 22 listopada 2019 roku.  

Następnie odczytał obowiązujące stawki. 

Ostatnio było, wspólne posiedzenie komisji i opinia z tego posiedzenia jest żeby utrzymać te 

stawki na poziomie z 1 stycznia2020 roku. 

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody do nabycia przez Burmistrza Gminy 

 i Miasta Mogielnica na rzecz Gminy nieruchomości zabudowanej nr 1052/1 położonej 

 w Mogielnicy. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. Jak słuchaliście, szanowni 

Państwo, zarządzenia, które odczytywał Pan Burmistrz, było powołane zarządzenie, 

 w zakresie, którego była powołana komisja negocjacyjna składająca się z radnych. Cena, 

jeżeli się nie pomylę, może mnie tutaj mój zastępca poprawi, cena ustalona według 

kosztorysu tej nieruchomości, jest to działka sąsiadująca z gminą, ten budynek drewniany 

obok Gminy, jak patrzymy na front budynku po prawej stronie i ta nieruchomość i ten grunt 

pod tym budynkiem, cena była 200000 zł i w ramach negocjacji udało się obniżyć tą cenę do 

190 000 zł. Otwieram dyskusję w zakresie przedstawionego projektu uchwały. Jeżeli ktoś  

z członków Rady, który był i uczestniczył w tych negocjacjach chciałby również zabrać głos 

tutaj w tym punkcie, to bardzo proszę. 

 

   Radny Włodzimierz Wasiak: Proszę Państwa, ja przewodniczyłem tego zakupu tej działki. 



Jest to działka sąsiadująca z Ratuszem i słuchajcie Państwo, wyceniła to pani na 200 000, 

propozycja była 180, później żeśmy postąpili, ona opuściła i tu w formie takiej, no nie szło 

taniej, nie szło drożej, no, uważam, że potrzebne jest to dla naszego powiększenia a innego 

miejsca nie ma żeby bliżej połączyć wszystkie trzy budynki. Ma powstać tam nowy obiekt, 

tak jak słyszałem Dom Kultury, tak, Panie Przewodniczący? Dziękuję. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Jest taki zamysł, szanowni Państwo natomiast to jest 

szeroko zakrojony pomysł i zapewne nierealizowany przez obecną Radę, tak naprawdę. Jeżeli 

uda się w ogóle ten budynek rozebrać jeszcze za tej Rady, jeżeli oczywiście dojdzie do 

pozytywnego zakończenia zakupem, oczywiście jak radni pozytywnie poprą ten projekt 

uchwały, to pewnie na wstępie powstanie tam parking, szanowni Państwo, dla pracowników, 

tutaj dla mieszkańców, dla osób, które chcą przyjechać do urzędu i załatwić sprawy 

urzędowe, a w jakiejś dalszej perspektywie, jeżeli udałoby się uzyskać jakiś dofinansowanie 

znaczne czy to z Ministerstwa Kultury czy z innych środków zewnętrznych na realizację 

takiego zdania, można byłoby pomyśleć o wybudowaniu takiego budynku, takiego 

z prawdziwego zdarzenia Domu Kultury. Kiedyś i samo Stowarzyszenie 'Przyszłość naszych 

dzieci poruszało takie zagadnienie, że taki obiekt by się przydał, były rozmowy na ten temat 

natomiast sytuację budżetową mamy taką, jaką mamy. Ja bym chciał żeby budżet na przyszły 

rok, szanowni Państwo, tak się zmienił na plus jak budżet bieżącego roku w Gminie, tak, 

jeżeli Państwo śledziliście to budżet na początku roku, który został uchwalony, wynosił około 

40000000 a mamy prawie 60 na koniec, tak. To też świadczy o tym, że dostaliśmy dużo 

środków zewnętrznych, bardzo dużo, jak nawet słuchacie Państwo, czytacie czy nawet 

dzisiejsza sesja, bardzo dużo środków zewnętrznych na każdej sesji trafia w związku 

z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z trwającym konfliktem zbrojnym na terytorium 

tego kraju, w związku z tymi dodatkami różnego rodzaju, między innymi dodatku 

energetycznego, to są naprawdę, no nawet nie setki tylko miliony złotych, ale również na 

inwestycje otrzymaliśmy dofinansowania, które są realizowane w naszej gminie i część już 

została zrealizowana. 

 

Głosowano w sprawie: ·podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody do nabycia przez 

Burmistrza Gminy i Miasta Mogielnica na rzecz Gminy nieruchomości zabudowanej nr 

1052/1 położonej w Mogielnicy. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: ·ZA (12) ·Sławomir Baran, Irena Bogdan, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki, Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (3) ·Halina Budzik, Adam Jagieliński, Piotr Radecki  

 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu Grójeckiego odpłatnego wykonania 

zadania publicznego w postaci zarządcy ulic powiatowych na terenie miasta Mogielnica w 

roku 2023 r. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: ·podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu Grójeckiego 

odpłatnego wykonania zadania publicznego w postaci zarządcy ulic powiatowych na terenie 



miasta Mogielnica w roku 2023 r. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: ·ZA (12) ·Sławomir Baran, Irena Bogdan, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki, Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (3) ·Halina Budzik, Adam Jagieliński, Piotr Radecki  

 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie Program współpracy Gminy i Miasta Mogielnica 

 z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2023. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: ·podjęcia uchwały w sprawie Program współpracy Gminy i Miasta 

Mogielnica z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2023..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: ·ZA (12) ·Sławomir Baran, Irena Bogdan, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki, Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (3) ·Halina Budzik, Adam Jagieliński, Piotr Radecki  

 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2023-2024 dla Gminy Mogielnica. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: ·podjęcia uchwały w sprawie: przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2023-2024 dla Gminy Mogielnica.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: ·ZA (12) ·Sławomir Baran, Irena Bogdan, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki, Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (3) ·Halina Budzik, Adam Jagieliński, Piotr Radecki  

 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2023. 

 



Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: ·podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2023.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: ·ZA (12) ·Sławomir Baran, Irena Bogdan, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki, Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (3) ·Halina Budzik, Adam Jagieliński, Piotr Radecki  

 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości nr 141/2,nr 142/4 i nr 143/4 

położonej w obrębie Wężowiec gm. Mogielnica będącej własnością Gminy. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

 

   Sołtys wsi Wężowiec Dorota Szulczyk: Jestem sołtysem wsi Wężowiec, chodzi o byłe 

wysypisko, więc ja bym miała też, tak wiadomo, że to jest do przetargu, każdy do przetargu 

może stanąć, no myślę, że tu już jakieś plany na wysypisko są, na pewno to nie będzie jakiś 

teren rekreacyjny, podejrzewam, że to będzie pod biogazownię, więc ja bym, na pewno 

mieszkańcy się nie zgodzą, bo już była wcześniej temat do dyskusji, na biogazownię się nie 

zgodzili także kupić może każdy, no powiem tak, w ten sposób tylko wiadomo, że to nie 

będzie teren dla rekreacji. [niesłyszalne] No myślę, że plany już jakieś są na to. Także jak 

Pana Burmistrza nie ma, no także w tej chwili... 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski ogłosił 10 min przerwy. Po przewie powiedział, 

Dlaczego, szanowni Państwo, w ogóle ten punkt znalazł się na dzisiejszej sesji? 

Mieliśmy ostatnio wspólne posiedzenie komisji, na którym radni biorący udział w wspólnym 

posiedzeniu Komisji Gospodarki i Budżetu Rolnictwa oraz Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych rozpatrywali podanie z jednej z firm, która złożyła propozycję zakupu tej 

nieruchomości. Jest to firma Eko-konsult Biuro Doradczo – Prawne. Odczytał treść oferty. 

Następnie poinformował: Szanowni Państwo, wynik głosowania w zakresie tego podania 

Był następujący, 4 głosy były za, 3 były wstrzymujące się i 4 radnych było nieobecnych na 

komisji, więc opinia była pozytywna. I dlatego też taki punkt znalazł się w dzisiejszym 

porządku posiedzenia sesji. Pani sołtys zadała pytanie czy dotyczy to działek z Wężowca. 

Tak, szanowni Państwo, dotyczy to działek z Wężowca. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Rekultywacja 

składowiska, można powiedzieć, prawie się zakończyła. Jeszcze protokół odbioru nie jest 

zakończony, no i składowisko zostaje nam na 50 lat. Musimy 50 lat monitorować. Nie 30, bo 

do tej pory mówiłem, że 30. Zmieniła się ustawa, 50 lat trzeba monitorować to składowisko 

czyli obserwować, co się dzieje, ponieważ obok są tzw. pizometry, czyli urządzenia do 

badania, co się dzieje wokół składowiska czy ono przecieka czy nie przecieka. Czyli jest 

obciążenie na 50 lat. Średnia stawka monitoringu rocznie to była 30000, teraz dyrektor 

Zakładu Gospodarki Komunalnej zada pytanie, ponieważ wszystko podrożało, mam nadzieję, 

że nie razy 2, no, ale powiedzmy niech to kosztuje 50000. Proszę sobie pomnożyć 50000 



przez 50 lat z problemem takim, że jeżeli składowisko się rozszczelni, to Gmina będzie 

musiała wziąć wykonawcę, wybrać wszystko po prostu do dna. Jest to kula u nogi.  

W momencie, kiedy firma by to kupiła, będzie zapis taki wpisany w akcie notarialnym, zaraz 

sobie odczytam żeby Państwo nie było tutaj problemów, sekundę. Prawa i obowiązki do 

składowiska przejmuje firma. Wszelkie prawa i obowiązki do składowiska przejmuje firma, 

czyli gdyby doszło do rozszczelnienia to firma będzie musiała usunąć to, co tam jest w tym 

miejscu. Jeżeli nie, no to działka zostanie jak zostanie, będzie ona przez 50 lat obciążeniem 

dla Gminy, dla Zakładu Gospodarki Komunalnej, który będzie płacił za monitoring i jeszcze 

 z tym potencjalnym zagrożeniem, które cały czas wisi. Koszty usunięcia takiego 

składowiska, no są ogromne. Działka jest położona przy drodze wojewódzkiej i to jest jej atut, 

działka jest, można powiedzieć, zdegradowana środowiskowo, ponieważ jest składowisko. Na 

czaszy składowiska chcą założyć ogniwa fotowoltaiczne, to było pokazywane, natomiast 

miedzy czaszą boiska a drogą asfaltową, czyli tam gdzie rosną te krzaczki i stoi budynek 

postawiliby tak zwane bio kompostownie czy zamknięte takie elewatory, w których wjeżdża 

masa zielona, przepraszam nie wjeżdża tam obornik tylko masa zielona, masa zielona do 

kompostowania, to jest liście, gałęzie, to, co jest masą organiczną i to w wyniku procesu 

temperaturowego ulega przekształceniu, wyjeżdża następnie, bo to automatycznie będzie się 

działo, nikt tam łopatą tego nie będzie przerzucał, no i wchodzi następny kontener i znowu to 

ulega tak zwanemu biologicznemu przekształceniu. Jak [niesłyszalne] to biologiczne 

przekształcenie, no to, jeżeli je w zimę zobaczymy, co się dzieje z obornikiem na polu to 

zwrócicie uwagę, że to fermentuje, czyli idzie z niego para, bo przebiegają procesy 

biologiczne i na tej samej zasadzie. Nie ma, co się tego bać, bo wokół tego zaraz urastają 

jakieś nie wiadomo, co, stworzone rzeczy. Od wiatraków mieliśmy dostać Parkinsona i AIDS. 

Umarł ktoś na Parkinsona od wiatraków w pobliżu? Wokół Kutna stoi wiatrak na wiatraku, 

jakoś nikt nie umarł. Był u mnie mieszkaniec z Goszczyna, Panie Burmistrzu, ma pan ogniwa 

fotowoltaiczne to dostanie Pan porażenia. No porażenia prądem nie dostałem, ogniwa są od 

bodajże 2018 roku i to funkcjonuje. Jesteśmy napędzani cały czas, napędzani cały czas 

straszeniem. 40 lat temu, 30 lat temu, 20 lat temu straszyli nas elektrownią atomową. Teraz 

ogłoszono, będziemy budować trzy a może nawet cztery. Proszę Państwa, nie wybudujemy 

tych elektrowni, chciałbym żeby były wybudowane, ale nie wybudujemy. Wiecie, dlaczego? 

40 Lat straszono ludzi atomem. 40 lat straszono atomem. Energia jest tania, energia jest pro 

środowiskowa, jestem za tym żeby tego typu wytwórni energii było jak najwięcej a nie te 

elektrownie, które nam pylą węglem. Jeżeli chodzi o zachorowalność raka, podał jeden 

 z profesorów, akurat w radiu TOK FM słyszałem, polecam to radio, bo tam nie tylko 

śpiewają, ale i gadają ciekawe rzeczy i powiedział, proszę Państwa, w latach 60 najczęstsza 

chorobą, rakiem, był wiecie, jaki rak? Rak żołądka. Wiecie, jaki jest obecnie? Rak płuc. Bo to 

wszystko pyli, my tego nie widzimy, jeżeli ktoś ma problemy z astmą to proszę sobie zwrócić 

uwagę, co się dzieje. Ja na przykład mam takie nieżyty gardła. Jeżeli wyjadę na tydzień nad 

morze kończy się temat. Opowiadała mi jedna osoba, Państwo skąd jesteście, taksówkarz  

w Kołobrzegu. Informacja dosłownie z niedawna. A dlaczego w Kołobrzegu? 

Przeprowadziliśmy się ze Śląska. Dzieci i ja miałem problemy z oddychaniem. 

Przeprowadziliśmy się do Kołobrzegu, jeździ, jako taksówkarz, skończyły się problemy. 

Biologia działa w sposób bardzo wolny i my tego nie dostrzegamy, no covid może zadziałał, 

że co do poniektórych trochę to dotarło. Ale to tak, taka kroplóweczka jest. Co chwilę ktoś 

wypada. Rozmawiałem ze znajomym lekarzem na Banacha, która akurat jest od chorób serca 

i mówi tak, wiesz, co, u nas jest taka plaga chorób raka, że ja tego nie widziałem, ja mówię 

 u nas to samo. Proszę Państwa, 30-40-latkowie, rak, rak non-stop. To jest tylko i wyłącznie 

zatrucie środowiska. Przepraszam, że użyję takiego określenia, ale no inaczej nie jestem 

w stanie tego wytłumaczyć. Obornik też śmierdzi, kto wyrzucał obornik to wie jak. Ja miałem 

tą przyjemność, że wyrzucałem i wiem jak śmierdzi. Można się do tego przyzwyczaić. Te 



biogazownie nie będą śmierdziały, proszę się nie napuszczać, nie nakręcać, nie poddawać 

tam, niech idzie gdzie indziej. No dobra, no to niech idzie gdzie indziej. Demografia nam 

spada, bo nie ma miejsc pracy. Ludzie dojeżdżają do Warszawy, wybudują teraz trasę S8, 

połączenie między Grójcem a Warszawą, odpłyną nam kolejne osoby. No to Panie 

Burmistrzu, miejsca pracy. Skąd miejsca pracy, skoro non-stop nic nie pasuje. 

Wiatraki nie, bo Parkinson, pamiętacie plakaty wielkości A3, duże plakaty powieszone. 

Jeszcze raz powtórzę, szkoda, że nie ma na pamiątkę. Emeryci powiedzą, no tak, no my to 

jeszcze jakoś tam dożyjemy, ale myślmy o młodych ludziach w tej gminie. Odpływ jest, 

czego objawem jest również liczba dzieci w szkole. Było półtora tysiąca dzieci w szkole, 

w tej chwili mamy 650 czy 680, no powiedzmy niech będzie 700. Proszę Państwa, nie 

zahamujemy tego. Nie dajmy się nakręcać. Kampanię teraz w telewizji słyszycie, jak sobie 

włączycie radio TOK FM, nie TOK FM, akurat tutaj Radio RMF, słucham, 

jadę i mówią: tata, tak, zbudowałem reaktor. Wiesz to jest czysta energia. Proszę Państwa, 

jeżeli komuś 40 lat się mówi, wbija głupotę do głowy, wbija się głupotę do głowy, 

to, co, myślicie, że taką kampanią odkręcą to? O co chodzi? Straszy się ludzi przed wyborami 

różnymi cudami. Dlaczego leży w zamrażarce ustawa wiatrakowa? Wiecie, dlaczego? 

No, bo PiS wygrał wybory na ustawie wiatrakowej, bo przecież się nakręcali. Teraz Unia 

Europejska nie chce uruchomić środków z Krajowego Planu Odbudowy. Wiecie, dlaczego? 

Bo między innymi jest warunek odblokowania budowy wiatraków. Zaraz się znajdą tacy, ale 

wiatrak to pracuje na wiosnę a jesienią nie. Spokojnie, jakoś Niemcy sobie radzą, Francja 

sobie radzi, inne kraje sobie radzą, jest taki kierunek, w Stanach Zjednoczonych wiatraków 

jest mnóstwo, byłem na Maderze, wiatrak na wiatraku, stoi cała wyspa obstawiona 

wiatrakami, elektrownia i prąd produkują w ten sposób, że te wiatraki produkują energię, 

przerzucają wodę do zbiornika na górze a potem ta woda w nocy spadając napędza turbinę 

 i mają prąd. Przestańmy się nakręcać, przestańmy się nakręcać. Albo skorzystamy z tego albo 

nie, możecie się straszyć, możemy się straszyć, możecie powiedzieć, że Burmistrz ma interes. 

Nie mam żadnego interesu, chcę żeby ta gmina się rozwijała. Jedyną moją siłą przekonywania 

jest to, co mówię przez ten mikrofon. Ale decyzję Państwo podejmujecie, konsekwencje tej 

decyzji będą po Państwa stronie a nie po mojej. Bo to Rada będzie teraz decydowała. Albo 

przegłosujemy tak albo nie. Chcecie zostawić problem na kolejną kadencję albo następną? 

No to zostawcie. Ja rozumiem, że Pani sołtys za chwilę powie, że mieszkańcy Wężowca nie 

chcą. No dobrze, no to mieszkańcy Wężowca jak nie chcą, to trzeba zamknąć drogę żeby 

samochody nie jeździły, bo też jest szum. Proszę państwa, na Dziarnowskiej stawiamy lampy, 

Pani wychodzi, akurat moja znajoma jeszcze z liceum i mówi, wiesz, co, Sławek, no ta lampa 

to mi tutaj przeszkadza. A dlaczego? No, bo będzie mi świeciła w okno. Ale wiesz, co, ja jak 

wychodziłam z furtki to od razu z tej furtki prosto skręcałam w prawo. I to jest przykładowo 

to wyjście jej i ta lampa stoi pół metra od tego wyjścia. Wiesz, co, musicie przesunąć to, bo ja 

to tak jak z furtki wychodzę, to akurat tak pod skos i wejdę na tą lampę. Proszę Państwa, nie 

opowiadam tego w żartach, tylko mówię, że potrzeba świadomości ludzi, potrzeba 

świadomości, ja nic nie wymyślę tutaj, to radni głosują. Tylko pamiętacie, że wy ponosicie 

odpowiedzialność za to, co będzie się działo w gminie przez kolejne lata, bo najlepiej 

powiedzieć, nie, to nie ja niech tam następni się zajmą. Nie. Zostaliście wybrani, jako radni 

przez mieszkańców. To mieszkańcy wam dali mandat tu głosowania. I podejmijcie decyzję, 

która jest słuszna a dla mnie sprzedaż tego składowiska jest słuszną decyzją, bo jest to 

obciążenie dla gminy. Nie mówiąc o tym, że, oczywiście sprzedaż, nie wiem czy za 500000 

czy za 400 czy za 200 czy za 1000000 bo tu będzie wycena oczywiście zrobiona przez 

biegłego i to zostanie określone natomiast jest to działka, która jest obciążeniem, mogą 

powstać miejsca pracy a gmina naliczy i będzie miała dodatkowo podatek od nieruchomości. 

I wtedy będzie łatwiej dzielić to, co jest w budżecie albo nie mieć, co podzielić, bo chciałem 

powiedzieć, że budżet na rok przyszły ma 1900000 deficytu, jak to się ładnie mówi, ale 



wszyscy zrozumieją, to trochę inaczej wygląda, ale powiem wprost, 1900000 brakuje nam do 

zbilansowania budżetu. Budżet Rada dostała, zabrałem środki z oświetlenia, zabrałem środki 

z oświetlenia. Nie wystarczy, nie wiem, w ciągu roku może sytuacja się zmieni. Czy 

zwróciliście uwagę, że budżet dzisiaj głosowany w pierwszej uchwale zamykał się kwotą 

59000000, prawie 60000000? Przecież to jest pusty budżet. To jest pusty budżet, bo budżet na 

rok 2023 tutaj leży, zamyka się kwotą 36800000. No proszę Państwa, to jest, jak ktoś 

powiedział, że 2+2 nie równa się 4, bo to chyba tutaj miałby rację, chociaż ja się 

nie zgodzę, bo 2+2 zawsze równa się 4. Proszę Państwa, budżet na przyszły rok, 

2023 to jest 36000000, a w tym roku budżet, na który pracujecie to jest 60000000. 24000000 

to są pieniądze, które [niezrozumiałe] puste przelatują przez budżet a my tylko księgujemy. 

To są puste pieniądze, bo o sile budżetu gminy świadczą dochody własne. W tych 36000000, 

8000000, około, to są dochody własne. W tych 60000000 to są dochody własne też na 

poziomie 8000000. I to jest tym, czym dysponuje Rada do podziału. Jeżeli nie podniesiemy 

dochodów własnych, a dochody własne są z podatku od nieruchomości od zakładów, które tu 

są, środki transportu, to, co w tej chwili przeczytaliście, to będziemy stali w miejscu. Podatek 

rolny od 3 lat nam stoi w miejscu na poziomie 1300000. W tym roku będzie 1500000. 

Dzisiejsza, obecna stawka, która jest przyjęta to jest chyba 185 zł a do tej pory była 155 z 

kawałkiem. Bo, proszę Państwa, są stosowane ulgi. Sejm uchwala ulgę, ale gminie nie daje 

rekompensaty, Panowie w Sejmie biorą sobie po 15, 20 000, uchwalają ulgę, która zmniejsza 

dochody gminy, rolnik dostaje ulgę na 10 lat, nie płaci podatku, następnie przez 5 lat płaci 

tylko 50% i kiedyś dostawaliśmy, bodajże do 2004 lub 5 roku, rekompensatę utraconych 

dochodów. To, co Sejm wymyśli, a teraz nie dostajemy. No to dochody mniej. I tak to 

wygląda. Wszyscy chcemy żeby były drogi, wodociągi i kanalizacje. Tylko możemy liczyć na 

dochody własne. Jeżeli utrącicie te dochody własne, no to trudno się mówi, to nie będzie, 

 z czego dzielić. Tyle z mojej strony, mówiłem już na temat tego składowiska Wielokrotnie, 

Wężowiec powie, że jest przeciwko, zaraz przyjadą mieszkańcy, powiedzą, że są przeciwko, 

tylko niech podpiszą zobowiązanie, że będą płacić za wybranie składowiska jak się na 

przykład rozzszczelni. A poza tym Wężowiec gdzie jest położony Wężowiec a gdzie jest 

składowisko, to wszyscy widzą. Bliżej już są niektóre zabudowania w Brzostowce. 

 

   Sołtys wsi Wężowiec Dorota Szulczyk: Panie Burmistrzu, ja jestem otwarta na różne 

nowości. Sama mam panele fotowoltaiczne, jestem zadowolona, ale ja miałabym taką 

propozycję, ponieważ nie wiedzieliśmy o sprzedaży tego składowiska na dzisiejszej, że 

będzie taka uchwała na dzisiejszej sesji, ponieważ nie mamy porządku obrad i ja bym miała 

propozycję żeby może przełożyć tą uchwałę i zwołać może sesję nadzwyczajną, żeby 

przyjechali mieszkańcy, tą firmę też zaprosić, może przekonają mieszkańców, że to będzie 

dobry pomysł na otwarcie tej biogazowni. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Pani sołtys, kopiuj, wklej to, co już tutaj przeżywaliśmy 

na tej sesji. Już mieszkańcy Wężowca byli, bo ten temat już był podnoszony, więc sytuacja 

będzie kopiuj, wklej. Powiedzą, Panie Burmistrzu, niech Pan sobie to składowisko przeniesie 

pod swój dom. Panie Burmistrzu, będzie nam śmierdziało. Przecież ja znam te argumenty. To 

jest tak jak dla dobra dziecka nie wolno likwidować żadnej szkoły, bo dziecko w małej szkole 

dobrze się czuje. A jak się czuje to dziecko, to w momencie dopóki nie przyniesie się 

go do dużej szkoły i wtedy mówi do matki, wreszcie mam kolegów i koleżanki i mam to 

przykłady bezpośrednie, bo wiem jak mi opowiadają potem rodzice. Dzięki Bogu, że 

przeniosłam dziecko. Więc ja wynik tych, tak zwanych konsultacji, sesję nadzwyczajną, 

znam. Tak jak szkoła w Kozietułach. Przyjadą mieszkańcy i powiedzą, ta szkoła jest tylko 

ratunkiem dla Kozietuł, bo w Kozietułach nie będzie żadnej sytuacji. I proszę Państwa, mamy 

1900000 w budżecie na szkołę w przyszłym roku, to jest najdroższa szkoła wiejska. 



1300000 w Michałowicach, 1300000 w Borowem, 1900000 szkoła w Kozietułach, z czego 

prawie, ale 1/3 dzieci spoza terenu Gminy Mogielnica [niesłyszalne, z sali] To my mamy 

utrzymywać szkoły spoza terenu? Proszę Państwa, prawie 500000 dokładamy ze swoich 

dochodów do tej szkoły, także ja argumenty znam, nic się nie zmieni, przyjdą tutaj 

mieszkańcy, radni dla świętego spokoju schowają się pod stół i powiedzą tak, przepraszam, że 

tak do was mówię, ale czasami niektóre decyzje, które podejmujecie to są takie, że nie, aby 

mnie to nie dotyczyło, bo potem będą mnie wytykać palcami. No to jak tak chcemy no to tak 

róbmy, no i tak zostanie, no. Róbmy, cieszmy się, będzie fajnie, będziemy się cofali do tyłu, 

bo przyjdzie parę osób i powie, że im będzie śmierdziało. Każdy rolnik, który uprawiał pole 

 i kartofle wie, co się dzieje jak się wywodzi obornik na pole i obornik śmierdzi, ale można 

się do niego przyzwyczaić. 

 

   Sołtys wsi Wężowiec Dorota Szulczyk: Panie Burmistrzu, w tej chwili jest ta rekultywacja 

praktycznie zakończona. Jest taki niesamowity smród i powstanie biogazownia, obok 

mieszkają ludzie, bardzo blisko składowiska. Także ja bym miała taką propozycję, bym 

prosiła... 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski Proszę Państwa, jak jest ogromny smród, to jedziemy 

 w tej chwili po sesji, ja was zabiorę i staniemy przy tym składowisku, powąchamy, jaki jest 

ogromny smród. To, co się tam wydziela to jest metan i amoniak, bo w wyniku procesów 

fermentacji powstają te gazy. Metan i amoniak. Amoniak czuć najłatwiej chyba ktoś, kto 

pamięta jak ktoś zemdleje to podtyka się amoniak, więc po prostu czuć. I jeżeli jest 

zgazowane składowisko i fermentuje, bo są studnie, bo takie były warunki, no to będzie czuć. 

To będzie czuć, ta ilość po prostu wylatuje. Więcej metanu niż na tym składowisku produkuje 

chyba 1000 krów, bo krowy też produkują metan i jakoś to nie przeszkadza. 

 

   Sołtys wsi Wężowiec Dorota Szulczyk: Ja przejeżdżałam w niedzielę, naprawdę nie da się 

tam obok tego wysypiska przejechać a już naprawdę mieszkać, więc mówię, ja bym miała 

taką propozycję, to jest propozycja też mieszkańców, żeby po prostu przełożyć i może niech 

przyjedzie firma, może przekona mieszkańców. W Rawie jest też biogazownia, śmierdzi jak 

nie wiem, obok Rawy, może nie w Rawie, ale … 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski : Szanowna Pani Doroto i szanowni Państwo. 

Na początku tej Rady, o ile dobrze Państwo pamiętacie, mieliśmy spotkanie z mieszkańcami. 

Wtedy był wielki protest ku temu, że w ogóle cośkolwiek Rada Gminy czy Burmistrz chcą 

zrobić z wysypiskiem. Ja sam pamiętam jak pierwszy raz byłem radnym w latach 2010-2014 

kiedy Burmistrz już wtedy mówił, że kiedyś nasza gmina stanie przed bardzo poważnym 

problemem związanym z rekultywacją tego składowiska. I powiem Państwu szczerze, dużym 

szczęściem, tak naprawdę szczęściem finansowym, było to, że zgłosiły się do gminy firmy, 

które chciały zrekultywować to wysypisko i ten proces praktycznie dobiega końca. Proces 

monitorowany przez kamery, przez urzędników, przez Zakład Gospodarki Komunalnej. 

Oczywiście też były głosy, co tam jest składowane na tym wysypisku i tym podobne. 

Jesteśmy ogólnie krajem bardzo negatywnie nastawionym do wszelkich nowości. Dopiero jak 

sąsiad coś zrobi i się to sprawdzi, to my się też do tego przekonujemy, co pokazały na 

przykład panele fotowoltaiczne. Mnóstwo ludzi było temu przeciwnym, teraz każdy z chęcią, 

widząc, jakie są ceny za energię elektryczną, założyłby sobie panele fotowoltaiczne na dachu. 

Z wiatrakami, szanowni Państwo, dlaczego jest oburzenie społeczne? Dlatego, że dziś wiatrak 

stoi nie na tej działce, co potrzeba, bo najlepiej to żeby stał na tej a nie innej, bo jak stoi już 

 u sąsiada a nie u mnie to nie będę miał z tego tytułu żadnych dochodów i wpływów. Musimy, 

szanowni Państwo, być świadomi tego, że w obecnych czasach każdy chce mieć prąd, 



wodę, kanalizację, ale nikt nie chce mieć obok siebie oczyszczalni, elektrowni i tym podobne. 

Ja mieszkając przy ulicy Sienkiewicza, szanowni Państwo, przez dużą część dni w roku 

odczuwam nieprzyjemny zapach z oczyszczalni. I mógłbym złożyć tutaj wniosek teraz do 

Pana Burmistrza, Panie Burmistrzu, proszę tą oczyszczalnię wyłączyć z użytkowania, 

postawić sobie w takim terenie żeby mi nie śmierdziało w domu. Ale szanowni Państwo, 

musimy świadomi być jednego, każdy w jakimś stopniu musi się zgodzić na jakieś ustępstwa. 

Najgorzej jest to, że chcemy wodę, ale nie wyrażamy zgody na to żeby przez naszą działkę 

przeszła rura z wodą, z gazem i tym podobne. Chcemy żeby był gaz, ale nie, niech gaz i rura, 

niech leci przez działkę sąsiada, nie przez moją. Musimy, szanowni Państwo, zgodzić na 

pewien kompromis. Opinia wspólnego posiedzenia komisji jest pozytywna, dlatego to 

podanie i ten punkt trafił na dzisiejszą sesję. Mamy na terenie gminy biogazownię 

 w miejscowości Kozietuły Nowe. Jest tutaj Pani sołtys Kozietuł Nowych, pani Beata Haśke. 

Pani Beato, śmierdzi z biogazowni? Śmierdzi ze zbiorników otwartych, to od razu Państwo 

wytłumaczę, tak jak i w oczyszczalni w Mogielnicy. Śmierdzi, bo są zbiorniki otwarte. Ta 

firma, która złożyła ofertę, nie wiadomo czy ona w ogóle zgłosi się do przetargu, jeżeli będzie 

decyzja Rady, że przystępujemy do sprzedaży tego wysypiska. Natomiast przetarg będzie 

formą otwartą, każdy się może zgłosić, nawet mieszkańcy sołectwa Wężowiec mogą się 

zgłosić, założyć stowarzyszenie i wykupić ten grunt na własność. Każdy będzie miał prawo, 

szanowni Państwo. Nie wiemy, jakie będą wyniki przetargu, jeżeli doszłoby do sprzedaży 

tych gruntów. Gmina również może unieważnić przetarg, jeżeli coś wzbudzi nasze obawy, 

niepewności i tym podobne. Natomiast, szanowni Państwo, na wszystko, jak ja, już 

 z perspektywy 8 lat bycia radnym czy 9 już nawet prawie, widzę, że cokolwiek chcę robić, 

 u sąsiadów nam się wszystko podoba. A bo w Gminie Nowe Miasto, jak czasem rozmawiam 

z mieszkańcami, w Gminie Nowe Miasto to to, w Belsku to tamto, w Grójcu to to, u nas jest 

wszystko na nie. Nie będzie się gmina rozwijała jak nie będą powstawały zakłady, jak nie 

powstanie budownictwo mieszkaniowe wielorodzinne, no, ale cóż no takie mamy, szanowni 

Państwo, czasy i radni, którzy są obecni tutaj na dzisiejszym posiedzeniu komisji, sesji czy 

innych posiedzeń, na których obradujemy na temat różnych, ja zawsze powtarzam radnym 

jedną bardzo ważną rzecz, zostaliście Państwo wybrani nie do podejmowania miłych 

 i przyjemnych decyzji, tylko w momencie, kiedy jest trudna decyzja, odpowiedzialna decyzja 

to trzeba stanąć na wysokości zadania i podjąć tą decyzję, wziąć odpowiedzialność na swoje 

barki. Miał powstać zakład w Brzostowcu, z powodu w takich czy innych działań ten zakład 

nie powstał, ale szanowni Państwo, zapewne inwestor, który wyłożył tam kilka milionów zł 

czy nawet kilkadziesiąt, nie może się zgodzić z tym żeby osiągnąć straty finansowe, więc 

prędzej czy później taki zakład powstanie, powstaną miejsca pracy, powstaną wpływy 

 z podatku do gminy. Przeanalizujcie sobie, szanowni Państwo, Państwo jesteście młodymi 

ludźmi, ale sięgnijcie pamięcią, 10-15 lat wstecz, pomyślcie ile było możliwości rozwoju tej 

gminy pod kątem przemysłu, pod kątem inwestycji i ile tak naprawdę realnie udało się 

zrealizować. Więc naprawdę trzeba się nad tym mocno zastanowić. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Proszę Państwa, nie ukrywam, że monitoruję cały czas 

sytuację dotyczącą sadownictwa w tej chwili, ze względu na koszt energii. Wczoraj 

przejeżdżałem drogą na Wodzicznej, drzewka oblepione jabłkami, zbierają, część jabłek jest 

przemrożona nie wiadomo czy ona pójdzie w ogóle na produkcję koncentratu czy nie. 

Rozmawiam z wieloma osobami i słyszę, sadownik, który był porządnym sadownikiem, 

nie miał 2 hektarów, nie miał 5 hektarów, uprawiał borówkę, poszedł do pracy do zakładu, bo 

nie jest w stanie wyżyć z tego gospodarstwa. Rozmawiam w Tomczycach. Osoba miała 

gospodarstwo, prowadziła gospodarstwo. Nie pracuje, zostawiła to gospodarstwo, 

pracuje w zakładzie, dojeżdża. Przy obecnej sytuacji, jaka jest i dynamice, powtórzę to 

jeszcze raz, produkcja jabłek w Polsce to około 5500000, może się mylę, bo prognoz z tego 



roku nie znam. Zjeść możemy, czyli konsumpcja na naszym rynku to około 600, niech będzie 

700000. Proszę Państwa, wydajność z hektara, 100 - 120 ton, a było 30-40. Gospodarstwa 

może się utrzymają, które mają 20, 40 hektarów, ale co będzie jak będzie problem  

z Ukraińcami do pracy? Przecież teraz już obserwujecie, był problem żeby zebrać te jabłka. 

Stawkę też chcą coraz większą. Zapewnimy alternatywne źródło dochodu dla tych, którzy 

jeszcze tutaj mieszkają na terenie gminy. I to dotyczy również rolników z Wężowca. 

Zastanówmy się nad swoją przyszłością. Nie patrzmy w ten sposób, że przyjdzie ktoś i powie, 

Panie Burmistrzu, na składowisko będą przywozić radioaktywne cegły z Czarnobyla, no. No, 

bo też taka była informacja. Proszę Państwa, przestańmy opowiadać głupoty, zacznijmy 

myśleć. Śmierdzi w łazience też, jak ktoś nie ma odpowietrzenia, to wejdzie do łazienki, też 

śmierdzi przez pewien czas, bo mu nie założyli odpowietrzenia albo źle hydraulik założył 

rurę. Przestańmy już z tym mówić, jeżdżę koło tego składowiska kilka razy, w ubiegłym 

tygodniu trzy razy przejechałem. Jaki smród? Taki jak na podwórku, jeżeli krowy chodzą i 

zostawiają po sobie ślady. Proszę Państwa, przestańmy przesadzać, przestańmy przesadzać. Ja 

wiem, że tym, co mówię narażam się, co poniektórym, bo Burmistrz jest taki mądry, bo 

pensję sobie weźmie, usiądzie sobie, siedzi sobie w garniturze. Proszę Państwa, mnie zależy 

na przyszłości tej gminy, bez względu na to, co będą na mój temat mówić. I co mogę i jaką 

mam koncepcję, taką koncepcję rozwoju tej gminy Państwu przedkładam. Ale głosuje Rada, 

nie ja. Głosuje Rada. Wstrzymać się od głosu, najlepiej, nie, ja ani przeciw ani za. Jakie tu 

argumenty mogą mówić żeby się wstrzymać od głosu? No, jakie? Nie wiem, o co chodzi? No 

chyba to jest sprawa jasna i oczywista. Zastanówcie się nad przyszłością rolnictwa w sensie 

takim gdzie będą pracować rolnicy, którzy nie będą w stanie utrzymać rodziny z tych swoich 

hektarów. Ja tylko mogę stwarzać możliwości, po to zostałem wybrany na Burmistrza. Mogę 

stwarzać możliwości, mogę was przekonywać, mogę podawać swoje argumenty. Nie musicie 

w nie wierzyć, ale zastanówcie się nad przyszłością tej gminy. Jeżeli wam zależy na tej 

gminie, bo mnie zależy. 

 

Głosowano w sprawie: ·podjęcia uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości nr 141/2,nr 

142/4 i nr 143/4 położonej w obrębie Wężowiec gm. Mogielnica będącej własnością Gminy. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: ·ZA (9) ·Sławomir Baran, Irena Bogdan, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, 

Wiesław Małek, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki, Włodzimierz Wasiak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) ·Agnieszka Malinowska, Jerzy Marczak 

NIEOBECNI (4) ·Halina Budzik, Adam Jagieliński, Jan Marciniak, Piotr Radecki  

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Dołączę do słów Przewodniczącego Rady, że jestem 

zaskoczony tym wynikiem głosowania. Myślałem, że będzie negatywny wynik głosowania. 

Dziękuję za taki wynik głosowania wszystkim radnym, którzy zdecydowanie, jasno 

opowiedzieli się a nie wstrzymali się od głosu, bo mówię, wstrzymanie się od głosu to jest 

najgorszy wybór. Po to Pan Bóg dał nam głos żebyśmy mówili, bo to jest jak gdyby 

przekazywanie, przerzucanie odpowiedzialności na pozostałych. Przepraszam, że mówię takie 

przykre słowa, ale taki po prostu już jestem. Może pewnie z tego powodu mam nadciśnienie 

 i piję dużo, bo pewnie mi się już ciśnienie podniosło, ale no cóż, takiej podjąłem się funkcji, 

za to płacę swoim zdrowiem. Proszę państwa, dziękuję za ten wynik głosowania. Jak dalej 

potoczy się sprawa, nie wiem, ale jest krok zrobiony przez Radę. Jeszcze raz dziękuję 

wszystkim radnym, którzy zagłosowali za. 



 

19. Informacja na temat oferty edukacyjnej ZSO w Mogielnicy na rok szkolny 2023/2024. 

 

    Dyrektor ZSO w Mogielnicy Małgorzata Tabor: Szanowni Państwo, bardzo serdecznie 

dziękujemy za umożliwienie nam zabrania głosu. W takim razie jeszcze raz, Państwu 

serdecznie dziękuję za umożliwienie nam zabrania głosu i przedstawienia Państwu oferty, 

jaką przygotowaliśmy, jeżeli chodzi o profile w naszym Liceum Ogólnokształcącym. 

Chciałam tylko powiedzieć, że to, co Państwu proponujemy jest pokłosiem naszych długich 

rozważań, sondowania środowiska, potrzeb środowiska i doszliśmy do wniosku, że 

zaproponujemy w roku szkolnym 2023 - 2024 naukę uczniom w liceum w czterech profilach. 

Oczywiście ile z tych profili uda nam się obsadzić uczniami, to jest już kwestia, którą 

rozwiążemy dopiero w wakacje, bo pewnie Państwo wiecie, że w tym czasie właśnie 

kończymy rekrutację. Ale propozycje i dziękuję, że Państwo chcecie ich wysłuchać. 

Pierwszym profilem, jaki proponujemy jest to klasa polonistyczno-geograficzna, którą 

nazywamy też klasą integracyjną, ponieważ chcemy żeby w tej klasie uczyli się uczniowie 

 z niepełnosprawnościami. Klasa integracyjna może liczyć do 20 osób, w tym od 3 do 5 

uczniów z orzeczeniem o niepełnosprawności. Rekrutację do tej klasy będziemy prowadzić 

oczywiście na podstawie orzeczeń o potrzebie kształcenia specjalnego natomiast pozostali 

uczniowie, którzy do tej klasy zechcieliby uczęszczać, będą podlegać tym samym warunkom 

rekrutacyjnym, co inni uczniowie, warunkom określonym w komunikacie Mazowieckiego 

Kuratora Oświaty. Dobór przedmiotów w tej klasie pozwala poszerzyć wiedzę, rozwinąć 

umiejętności, które umożliwią dalsze kształcenie na większości kierunków takich jak właśnie 

kierunki psychologiczne, pedagogiczne, pielęgniarskie, ale również prawo, administracja, 

socjologia, komunikacja społeczna, zarządzanie, bibliotekoznawstwo, no i oczywiście szereg 

innych kierunków. Uczniowie, którzy w tej klasie będą posiadać orzeczenie o potrzebie 

kształcenia specjalnego, będą uczestniczyć w dodatkowych zajęciach rewalidacyjnych. 

Oczywiście wszystkim uczniom postaramy się zapewnić opiekę pedagoga, psychologa, 

logopedy, pedagoga specjalnego, pielęgniarki szkolnej. Sami Państwo wiecie, że budynek 

naszej szkoły jest przystosowany do potrzeb osób z niepełnosprawnościami ruchowymi 

 a więc i takich uczniów przyjmiemy i tacy u nas będą się swobodnie poruszać, bo i podjazdy 

i winda i korytarze, które umożliwiają swobodne poruszanie się nawet na wózkach uczniom. 

W naszej szkole mamy już wieloletnie doświadczenie w pracy z takimi uczniami 

 z niepełnosprawnościami i chcemy żeby te nasze praktyki były dalej wdrażane. 

Myślę tutaj na przykład o asystencie ucznia. Jest to któryś z pracowników personelu 

pomocniczego, który czuwa nad tym żeby uczeń na porę i dotarł do poszczególnej 

klasy, żeby pomóc mu, nie wiem, na przykład, w przeniesieniu teczki czy innych takich 

obsługowych czynności. Myślę, że również wielkie korzyści dla uczniów, 

To znaczy nie tylko myślę, ale jestem przekonana, że wielkie korzyści również dla uczniów 

pełnosprawnych, jeżeli chodzi o uczenie się w takiej klasie, ponieważ trzeba, przebywając, na 

co dzień z osobami niepełnosprawnymi dostrzegać ich różne potrzeby, być empatycznym, być 

tolerancyjnym. To pierwsza z naszych propozycji, jeżeli chodzi o profil klasy. Kolejna, którą 

tutaj też stworzyliśmy na podstawie bardzo długich rozmów i dużego sondażu to klasa 

turystyczno-sportowa. To jedyna tego typu propozycja w okolicy. W programie chcemy 

między innymi zaproponować zajęcia na basenie, strzelnicy, poligonie wojskowym czy 

strażackim. Nie jest tutaj takie tylko pustosłowie, to, że mówię, że zajęcia na strzelnicy czy 

poligonach, ponieważ jesteśmy w trakcie podpisywania umów o współpracy z jednostką 

wojskową w Grójcu i Powiatową Jednostką Straży Pożarnej w Grójcu. Tą klasę dedykujemy 

uczniom, którzy wiążą swoją zawodową przyszłość właśnie ze sportem, ale również ze 

zdrowiem, turystyką, bezpieczeństwem, administracją, no i oczywiście preferują aktywny tryb 

życia. Tutaj przedmioty, które chcemy podać w rozszerzeniu, w toku czteroletniej nauki to 



geografia, historia, język angielski. Oczywiście również zajęcia wychowania fizycznego, 

tylko rozporządzenie Ministra Edukacji o ramowych planach nauczania nie pozwala nam 

rozszerzać takiego przedmiotu jak wychowanie fizyczne, ale korzystając z możliwości 

realizacji tego przedmiotu w formie zajęć dodatkowych na pewno uczeń będzie korzystał z 

różnorodnej formy zdobywania swoich umiejętności fizycznych. Mamy nauczycieli, którzy 

różne preferują dziedziny sportu i tutaj ich aktywność na pewno pozwoli każdemu uczniowi 

fizycznie również się rozwijać. Nasi uczniowie podczas zajęć z zakresu tych przedmiotów 

rozszerzonych, czyli mówię tutaj o historii, geografii i języku angielskim, zrealizują projekt 

wycieczki zagranicznej. Również będą uczestniczyć w zajęciach poza granicami naszego 

kraju, realizowanych w ramach projektu Erasmus. Myślę, że dotarliśmy już do Państwa z taką 

informacją, że nasza szkoła już od kilku lat z ogromnym powodzeniem realizuje takie zajęcia 

dla licealistów poza granicami naszego kraju. Tutaj chcieliśmy żeby to zdobywanie wiedzy 

 i umiejętności praktycznych połączone było z takim intensywnym rozwojem sprawności 

fizycznej, zarówno na lekcji, ale również właśnie na zajęciach dodatkowych, takich jak 

pozalekcyjne zajęcia sportowe, o których już wcześniej mówiłam, ale też rajdy, spływy 

kajakowe, wycieczki turystyczno-krajoznawcze, spotkania z przedstawicielami branży 

turystycznej i sportowej, także też wychodzimy naprzeciw takim za potrzebowaniom. Kolejny 

profil to klasa matematyczno- biologiczna, którą my tutaj w naszej szkole nazwaliśmy klasą 

akademicką, dlatego, że chcemy, aby te kierunki, te przedmioty jak matematyka i biologia nie 

tylko były wykładane u nas, uczone na poziomie rozszerzonym, ale również były uczone 

poprzez kontakty z wyższymi uczelniami. Ta klasa daje ogromne możliwości podjęcia 

studiów na różnych kierunkach, tutaj chcemy żeby atutem tej klasy byli nauczyciele 

prowadzący te zajęcia rozszerzone. Biologię, mamy już zapewnienie, że poprowadzi Pani 

doktor nauk biologicznych, Pani, która może się poszczycić bardzo wysokimi wynikami na 

maturze z biologii, ma ogromne kontakty z wyższymi uczelniami warszawskimi, oprócz tego 

może się poszczycić tym, że jej uczniowie dostają się na takie kierunki, właśnie z naszej 

szkoły, jak medycyna, psychologia, ogrodnictwo, kryminologia, kosmetologia, 

bezpieczeństwo żywności, farmacja. Myślę, że to jest ogromna rekomendacja. Jeżeli chodzi 

 o nauczyciela matematyki, prowadzimy rozmowy z Panią dyrektor nad zatrudnieniem 

matematyka, mężczyzny matematyka, który jest stosunkowo młodym człowiekiem, ale już 

 z kilkuletnim doświadczeniem w pracy z młodzieżą w szkołach ponadpodstawowych. 

 Z rozmowy, którą przeprowadziłyśmy wynika, że nauczyciel jest otwarty i ma umiejętności, 

jeżeli chodzi o prowadzenie nauczania matematyki, nie tylko takimi tradycyjnymi sposobami, 

ale również nowatorskimi i myślę, że to też wpłynie na atrakcyjność tego przedmiotu. Jeżeli 

chodzi o nauczycieli języka angielskiego, to Panie, nasze anglistki od lat są słyną z tego, że 

właśnie ich uczniowie osiągają wysokie wyniki na maturze z języka angielskiego i myślę, że 

również ta aktywność w realizacji mnóstwa projektów bardzo poszerza umiejętności 

posługiwania się językiem obcym. I jeszcze jedna klasa, jeszcze jeden profil, który chcemy 

zaproponować, jest to klasa, nazwaliśmy ją tak, pożarnicza z elementami ratownictwa. 

Propozycja nasza jest skierowana do uczniów, którzy realizując przedmioty ogólnokształcące 

poszerzą swoją wiedzę z zakresu technik pożarniczych, technik ratownictwa [niesłyszalne, 

 z sali] Dziękuję. Właśnie poprzez udział w tych różnych zajęciach praktycznych. Ja chciałam 

tylko wyjaśnić, tak pokrótce, że w dalszym ciągu utrzymujemy swój tutaj status, jako szkoły, 

liceum ogólnokształcącego, dlatego te zajęcia pożarnicze byłyby realizowane, jako zajęcia 

dodatkowe a ich program byłby innowacją pedagogiczną. Wczoraj rozmawiałyśmy, z Panią 

dyrektor, z Panem Komendantem Straży Pożarnej w Grójcu. Pan Komendant z wielkim 

entuzjazmem podszedł do naszego pomysłu, jest otwarty na współpracę i myślę, że tutaj przy 

wsparciu również Państwa taką klasę nam się też uda otworzyć. Oczywiście to, że 

przedstawiamy dzisiaj Państwu pierwszy krok, jaki czynimy w tym kierunku, po akceptacji 

 z Państwa strony wyjdziemy do szerszego grona odbiorców i będziemy chcieli żeby ta nasza 



oferta dotarła do zainteresowanych uczniów, nie tylko w naszej Gminie, Gminie Mogielnica, 

ale również w gminach ościennych. Powiem też, że ponieważ chcemy pozyskać uczniów, tak 

jak mówię, również z troszeczkę bardziej odległych miejscowości czynimy starania nad 

usprawnieniem sieci dowozów do Gminy Mogielnica. Rozpoczęłam już rozmowy z radnymi 

powiatowymi i mamy takie informacje, że z niektórych miejscowości uczniowie by do 

naszego liceum swoje kroki skierowali, ale dojazd jest tak trudny, że no decydują się na inne 

placówki, dlatego no też takie kroki chcemy podejmować. Jeżeli chodzi o tą klasę pożarniczą, 

o której mówiłam, to oprócz tego, że rozpoczniemy, że ta klasa będzie pod patronatem 

Komendanta Powiatowej Straży Pożarnej, to na pewno niezwykle cenną będzie współpraca 

 z naszymi ochotniczymi strażami pożarnymi i liczę tutaj na pomoc i na szeroko rozumianą 

współpracę. To chyba tyle z naszej strony. Chciałam powiedzieć, że no włączamy tutaj całą 

kadrę rodziców, którzy już są rodzicami naszych uczniów, ale myślę, że też z Państwa strony 

oczekujemy takiego wsparcia, chociażby w formie informacji szerzonej po naszej gminie, 

wśród mieszkańców, do których Państwo docieracie, że no ta nasza oferta edukacyjna na 

kolejny rok szkolny jest mocno odkurzona, odświeżona i no oparta na zainteresowaniach 

uczniów. Co uczniowie zrobią i jak do tego podejdą, w tym wieku trudno to u nich 

jednoznacznie i może logicznie nawet przewidzieć. Czasem najważniejsze jest żeby wyrwać 

się z domu rodzinnego i wyjechać do innej miejscowości, ale to nas oczywiście nie zwalnia z 

tego żebyśmy podejmowali różne starania i te starania są i wierzcie mi Państwo, że naprawdę 

dużo czasu, dużo naszych emocji, dużo pracy one w naszej codzienności szkolnej zajmują. 

Jeżeli macie Państwo jakieś to postaramy się z Panią dyrektor na nie odpowiedzieć. Dziękuję 

bardzo. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Szanowni Państwo, jeszcze mogę uzupełnić w 

zakresie tej klasy pożarniczej z elementami ratowniczymi, że jak najbardziej, tutaj współpraca 

ze strony Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej, której jestem pracownikiem, 

jest bardzo otwarta. Dysponujemy sprzętem, ludźmi z wiedzą, z kompetencjami. Cały czas też 

szkolimy ochotników na różnych formach doskonalenia. I tutaj też został stworzony taki 

pomysł, że uczniowie, którzy by przystąpili do takiej klasy o takim profilu, w ramach kilku lat 

nauki mogliby odbyć szkolenie podstawowe w zawodzie strażak, które na końcu dla nich 

zakończyłoby się egzaminem i teoretycznym i praktycznym i praktycznie kończąc takie 

liceum o takim profilu mogliby bez problemu wchodzić w szeregi jednostek Ochotniczych 

Straży Pożarnych. Kolejny duży plus to jest to, że przy naborach do Państwowej Straży 

Pożarnej, a Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej obecnie realizuje nabór, tak 

zwany nabór z ulicy, Czyli każda osoba, która spełnia kwalifikacje, ma ukończone 18 lat jest 

osobą niekaralną, ma obywatelstwo polskie, może przystąpić do naboru, która chce rozpocząć 

służbę w Państwowej Straży Pożarnej, to mogą być osoby bez żadnych kwalifikacji, tak 

naprawdę natomiast na pewno mając przeszkolenie pożarnicze mając dodatkowe 

uprawnienia, kwalifikacje, tacy kandydaci zyskują dodatkowe punkty i na przykład przy 

uczęszczaniu do takiego liceum gdzie są przedmioty pożarnicze również dostaje się 

dodatkowe punkty, co ułatwia jakby proces naboru kiedy się przejdzie testy sprawności 

fizycznej, przed rozmową kwalifikacyjną, jest tak zwany system punktowy, wprowadzono, 

ocenia się dokumenty, świadectwo i wówczas tacy kandydaci dostają dodatkowe punkty 

 w procesie rekrutacyjnym. To tyle mogę dodać. 

 

   Dyrektor ZSO w Mogielnicy Małgorzata Tabor: Oczywiście oprócz klas licealnych 

podejmiemy próby naboru do klasy branżowej pierwszego stopnia i po doświadczeniach 

 z zeszłego roku, kiedy tych kandydatów mieliśmy, no niewystarczającą ilość żeby to 

opłacalnym było otworzenie tej szkoły, też naszą ofertę troszeczkę zmodyfikujemy, 



znaczy może nawet nie troszeczkę, poważnie zmodyfikujemy i myślimy, mamy nadzieję, że 

ona będzie bardziej trafiona, bardziej taka zachęcająca do przyjścia do szkoły branżowej. 

Mówiąc tutaj o tej klasie pożarniczej to oprócz właśnie tych wszystkich, uczeń normalnie 

kończy liceum, ma maturę. To jest kształcenie takie na poziomie Liceum Ogólnokształcącego 

w pełnym tego słowa znaczeniu. 

 

   Radny Włodzimierz Wasiak: Proszę Panią, chciałem się tylko dowiedzieć, bo to jest w 

formie zapytania czy Pani będzie bazować na swojej kadrze obecnej do tych profili czy Pani 

będzie po prostu organizować, jest profil pożarnictwa czy jakiś przyjdzie wykładowca w 

formie wykładów, no wie Pani, o co mi chodzi, no, zajęć, fachowiec. To bym chciał wiedzieć 

na pierwsze pytanie odpowiedź. Czy Pani powiększa kadrę swoją? 

 

   Dyrektor ZSO w Mogielnicy Małgorzata Tabor: Proszę Państwa, ja wiem, że to są takie 

tajniki naszej pracy nauczycielskiej, ale wytłumaczę jeszcze raz. My prowadzimy Liceum 

Ogólnokształcące i ta klasa pożarnicza, bo o nią pytamy, prawda, jest normalną klasą 

ogólnokształcącą z rozszerzeniem języka angielskiego i jeszcze dwóch przedmiotów, 

które sobie uczeń wybierze z tej puli, którą rozszerzamy w innych profilach, czyli na przykład 

może być to geografia, może być to historia, może być to matematyka, biologia. Nie potrzeba 

dodatkowych nauczycieli, bo my, jako takich przedmiotów pożarniczych nie wykładamy. 

To jest przedmiot dodatkowy i my korzystamy ze szkoleń, które poprowadzi nam Komenda 

Powiatowa Straży Pożarnej w Grójcu swoimi siłami, nieodpłatnie, tak rozmawialiśmy 

 z Panem Komendantem i mam nadzieję, że również włączą się tutaj nasi ochotnicy strażacy 

bo też Pan Komendant widzi ogromne wsparcie tutaj w miejscowych strażakach, także to nie 

generuje kosztów typu zatrudnienie, bo my nie jesteśmy technikum, my nie uczymy 

przedmiotów zawodowych. To jest przedmiot dodatkowy w formie innowacji pedagogicznej, 

którą tworzymy własnymi siłami. 

 

Radny Włodzimierz Wasiak: Naszego liceum, Pani mówi teraz o szczeblu liceum, tak? 

 

Dyrektor ZSO w Mogielnicy Małgorzata Tabor: Tak 

 

   Radny Włodzimierz Wasiak: A dlaczego Państwo nie wybraliście, jako Pani dyrektor 

profilu 

zawodowego? Czy nie byłoby lepszym rozwiązaniem stworzyć zawodową szkołę? 

 

Dyrektor ZSO w Mogielnicy Małgorzata Tabor: Pożarniczą? 

 

Radny Włodzimierz Wasiak: Nie tylko pożarniczą. 

 

   Dyrektor ZSO w Mogielnicy Małgorzata Tabor: Proszę Państwa, stworzenie szkoły 

mundurowej, to już jest, że tak powiem brzydko, ale powiem, wyższa szkoła jazdy, która 

wymaga wielu zgód, na przykład [niesłyszalne] Ministra Obrony Narodowej i to nie jest tak, 

że każdy może sobie taką szkołę utworzyć. Są okienka czasowe, kiedy można się zgłosić do 

takiego naboru i na danym terenie Minister Obrony Narodowej stwierdza, że ta szkoła pod 

względem wyposażenia i kadry spełnia takie wymogi. My nie spełniamy, my mamy 

nauczycieli do przedmiotów ogólnokształcących, ale chcemy tutaj stworzyć taką klasę 

pożarniczą, która jest klasą liceum ogólnokształcącego, a jako przedmioty dodatkowe, które 

oczywiście później na koniec 4 klasy, tak jak Pan Przewodniczący wspomniał, daje profity, 



bo umożliwia zdobycie tytułu strażaka ochotnika, prawda i albo punkty na wyższe uczelnie 

albo, wiecie państwo, że strażak ochotnik też z wielu przywilejów korzysta czy dodatku do 

emerytury czy zniżki, jeżeli chodzi o opłaty za paliwo i tak i tak dalej. 

 

   Radny Włodzimierz Wasiak: Ja Pani coś powiem. Ja jedyny chyba z tej Rady z Panem 

Burmistrzem, nie wiem czy Pan Burmistrz już był Burmistrzem czy był radnym wtedy, 

przyjęliśmy to liceum, nie, jako pod własny garnuszek. Mam sentyment do naszej szkoły 

średniej, bo chcielibyśmy żeby nasze dzieci miały na naszym terenie średnią szkołę, 

nie, ale nie wiem czy dementuje Pani czy nie zdementuje pogłoski, bo chciałbym się Pani 

publicznie zapytać, jaki jest nabór do pierwszej klasy Liceum w Mogielnicy? Ile dzieci? 

 

Dyrektor ZSO w Mogielnicy Małgorzata Tabor: Mamy uczniów 17 plus 2 Ukraińców. 

 

Radny Włodzimierz Wasiak:, Dlatego postawiłem to pytanie w formie czy to jest plotka...? 

 

   Dyrektor ZSO w Mogielnicy Małgorzata Tabor:, Dlatego, szanowni Państwo, jak 

powiedziałam, szeroko, mocno odkurzona oferta na przyszły rok szkolny, bo widzimy, że to 

już się trochę przejadło, że to już nie jest tak atrakcyjne jak byśmy chcieli. No dla nas, proszę 

Państwa, dla nas to jest oczywiste, że jeżeli będziemy mieli klasy, będziemy mieli uczniów, 

no to znaczy, że trafiliśmy z ofertą, tak. A jeżeli nie, no to znaczy, że trzeba robić następne 

działania, które tutaj zachęcą. Ja chciałam Państwu powiedzieć, że nasi uczniowie, 

Nasi absolwenci, naprawdę dostają się na ciekawe kierunki. W tym roku mamy absolwenta na 

kierunku medycznym, mamy absolwentów, którzy uczą się, mówię tu o uczelniach 

dziennych, na psychologii, na ogrodnictwie. Także no to są trudne kierunki i trzeba naprawdę 

dobrze zdać maturę żeby ją zdać. Ja wiem, co Państwa tutaj nurtuje, ta słabo zdana matura w 

jednej z klas. Proszę Państwa, ta klasa to byli uczniowie, którzy dzięki temu, że znaleźli się 

 w naszym liceum, że tak powiem, w tej chwili pracują, są ludźmi odpowiedzialnymi, bo być 

może gdyby ich losy potoczyły się inaczej, nie będę tutaj używać jakichś takich drastycznych 

słów, ale no ta droga ich życiowa nie byłaby tak poukładana dobrze jak w tej chwili. Nie 

 z każdej mąki jest chleb. 

 

   Radny Włodzimierz Wasiak: Ja dziękuję Pani ja Państwu też odpowiem na to pytanie, bo 

plotki plotkami, teraz wszyscy wiemy, o co chodzi. Ja życzę żeby się udało tej placówce 

pozyskać nowych uczniów i życzę nam żebyśmy mieli tą średnią szkołę, bo jeśli pójdzie 

 w tym kierunku, to naprawdę życzenia moje będą nie takie jak ja sobie marzę. Dziękuję. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Szanowni Państwo, to też dla Gminy Mogielnica 

pewien prestiż, że mamy szkołę średnią. Niektórzy z Państwa pamiętają jak to było, kiedy 

Gmina Mogielnica przejmowała od Starostwa Powiatowego w zarząd Liceum. Było do 

wyboru, Nowe Miasto i Mogielnica. Bardziej było postawione na Nowe Miasto i był taki 

wprost powiedziane, że jeżeli Mogielnica nie przejmie liceum i kosztów związanych 

 z utrzymaniem i Prowadzeniem liceum, no to, że to Liceum Starostwo zlikwiduje, tak. 

Gdzieś na ekonomia, jak Państwo widzicie, decyduje o wielu rzeczach, to też, co chciałbym 

podkreślić, szanowni Państwo, wiadome jest jedno, nic tak bardzo nie zachęca młodzieży do 

tego żeby uczęszczać do danej szkoły jak w pewnym stopniu zdawalność matury, 

Tak i dobra opinia o szkole i tutaj myślę, że odświeżenie tej oferty edukacyjnej w jakimś 

stopniu na pewno przyniesie pozytywny efekt. Czy ktoś jeszcze z Państwa chciałby zabrać 

głos? Jesteśmy w punkcie tutaj związanym z ofertą edukacyjną, tutaj w tym zakresie? 

 

Burmistrz Sławomir Chmielewski: Proszę Państwa, chciałem Państwa przeprosić 



Przewodniczącego i radnych, ale muszę wyjechać, bo mam sprawę taką rodzinną, muszę 

pojechać do szpitala. Znaczy nie ja, po kogoś, sprawa ważna. Także przepraszam, nie zostanę, 

jeżeli macie jakieś do mnie pytania to prośba czy telefonicznie czy przy okazji, dobrze? Także 

niestety, przepraszam, opuszczę was. 

 

 

20. Sprawy bieżące, interpelacje radnych. 

 

   Sekretarz Gminy i Miasta Mogielnica Joanna Kaźmierska: Dzień dobry. Chciałabym 

przedstawić informacje o złożonych oświadczeniach majątkowych. Oświadczenia majątkowe 

zostały złożone przez dyrektorów, kierowników jednostek organizacyjnych, przez Sekretarza, 

Skarbnika i osoby wydające w imieniu Pana Burmistrza, z upoważnienia Pana Burmistrza 

decyzje. Zostały złożone w terminie do 30 kwietnia. Oświadczenia zostały wysłane do 

urzędów skarbowych, bo mamy trzy Urzędy Skarbowe, mamy Grójec, Tomaszów 

Mazowiecki i Radom. Przyszła mi informacja z Tomaszowa, że żadnych zastrzeżeń do 

złożonego oświadczenia nie ma, z Grójca informacji żadnej nie miałam, kontaktowałam się 

telefonicznie i Pan mi powiedział, że skoro żadna informacja nie przyszła to znaczy, że 

oświadczenia są złożone prawidłowo. Mam tylko informację o nieprawidłowościach z Urzędu 

Skarbowego w Radomiu. Nieprawidłowości wystąpiły na temat, nie określił przynależności 

poszczególnych składników majątku, był wzrost stanu majątku do roku poprzedniego  

i występują rozbieżności dotyczące adresu zamieszkania. I chciałam powiedzieć, że Pan 

dyrektor złożył już wyjaśnienia i te wyjaśnienia zostaną wysłane do naczelnika Urzędu 

Skarbowego w Radomiu. To tyle z mojej strony. Dziękuję bardzo. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Jest taki obowiązek prawny żeby do końca listopada 

przekazać taką informację do 30 października, więc teraz mamy pierwszą... [niesłyszalne]. 

I szanowni Państwo, ja mam dla Państwa do przedstawienia informację w zakresie 

oświadczeń majątkowych radnych. Wszyscy radni złożyli oświadczenia majątkowe 

 w terminie i w kwestii samej korespondencji, bardzo proszę o ciszę szanowni Państwo, 

to też musimy dopełnić obowiązków prawnych, mamy informację z Urzędu Skarbowego  

w Grójcu gdzie jest informacja, że działając na podstawie art. 24h ust. 7, 8 i 12 ustawy z dnia 

8 marca 90 roku o samorządzie gminnym, dokonaliśmy analizy przedłożonych oświadczeń 

majątkowych radnych Gminy Mogielnica i w załączeniu przekazują informacje 

 o nieprawidłowościach stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych 

 i w przypadku trzech radnych wystąpiły pewne nieprawidłowości, zostały one uzupełnione, 

zresztą rok, co roku Urząd Skarbowy zgłasza jakieś drobne nieprawidłowości albo kwestie do 

wyjaśnienia w zakresie składanych oświadczeń majątkowych, więc tak wygląda sprawa, 

szanowni Państwo, w zakresie oświadczeń majątkowych radnych.  

Witam Pana Tomasza Wawrzyniaka, pracownika KRUS Grójec, który będzie około godziny 

11: 00 prowadził tutaj na sali obrad dla Państwa szkolenie w zakresie BHP w gospodarstwie 

rolnym. 

Szanowni Państwo, jesteśmy dalej w punkcie 20, sprawy bieżące, interpelacje radnych. 

Otrzymaliście, szanowni Państwo, do rąk własnych atlas historyczny miasta i Gminy 

Mogielnica autorstwa Pana Tomasza Pikiewicza, jest to mieszkaniec naszej Gminy. 

Pan Tomasz przedstawił historię sołectw miejscowości na terenie Gminy 

Mogielnica. Bardzo ładna publikacja. Zrzekł się jakiegokolwiek wynagrodzenia z tego tytułu 

natomiast jedyny koszt, jaki poniosła Gmina to jest koszt kwestii publikacji takiej książki, 

atlasu. Zachęcam Państwa do zapoznania się z tą książką, szczególnie do zapoznania się z 

historią miejscowości, z których Państwo pochodzicie. Okazuje się, że niektóre miejscowości 

istniały podobnie długo jak sama Mogielnica, więc bardzo ciekawa książka, zachęcam do 



lektury. Jest to książka dla wszystkich sołtysów, przewodniczących komitetów osiedlowych 

oraz dla radnych. Szanowni Państwo, co jeszcze bardzo istotnego? Jest propozycja, jakiś czas 

temu zgłosiła się do nas Pani dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Tomczycach o wsparcie 

finansowe dla podopiecznych i jest, szanowni Państwo, taka propozycja żeby radni, jeżeli 

sołtysi też będą się chcieli przyłączyć do tej zbiórki to zachęcam, zakupu pralki dla 

podopiecznych Domu Pomocy Społecznej w Tomczycach. I bardzo bym dzisiaj prosił, po 

sesji, wszelkie osoby chętne, które chciałyby się włączyć do tej zbiórki na zakup pralki, 

 o złożenie środków finansowych u kierownika Biura Rady. Stworzymy listę, zbierzemy 

środki. Zachęcam wszystkich do pomocy, więc tak to szanowni Państwo wygląda. I szanowni 

Państwo, co jeszcze chciałbym Państwu przekazać? Na budynku ZSO w Mogielnicy mamy 

czujnik czystości powietrza, nie wiem czy Państwo zwracacie na to uwagę, przed wejściem 

do budynku, po lewej stronie jest taka sygnalizacja. Jak się pali na zielono to znaczy, 

że powietrze, którym oddychamy jest czyste. To, co mogę Państwu powiedzieć, to codziennie 

szanowni Państwo, na wieczór to powietrze jest bardzo zanieczyszczone, czyli jak się 

rozpoczyna ten proces palenia w piecach, pali się dioda na czerwono i te wskaźniki naprawdę, 

progowe, zanieczyszczeń, są mocno przekroczone. Wczoraj akurat miałem okazję słuchać  

w wiadomościach informacje o zanieczyszczeniu powietrza w Polsce. Okazuje się, szanowni 

Państwo, że jesteśmy dość, można powiedzieć, smutna wiadomość, ale liderem na świecie 

pod kątem zanieczyszczenia. Wrocław i inne miasta na Śląsku i nie tylko miasta na Śląsku, 

także i mniejsze miasta mają bardzo wysoki poziom zanieczyszczeń, 4, 3, 8 miejsce w skali 

zanieczyszczeń na świecie, więc proszę sobie uświadomić jak ta ekologia jest bardzo ważna. 

Bardzo poproszę o ciszę. Szanowni Państwo, bo są bardzo ważne rzeczy, dawno nie mieliśmy 

wspólnego posiedzenia, czego mi brakowało, dlatego też zachęcam do zabierania głosu 

 i dyskusji. Odczytam Państwu również wniosek ze Stowarzyszenia Rozwoju Wsi 

Kozietuły i okolic. Szanowni Państwo, na ręce Rady Miejskiej w Mogielnicy a dokładnie 

Przewodniczącego Rady, 15 listopada został złożony wniosek, w związku z wyrażeniem 

przez Radę Miejską, podczas sesji w dniu 28 października 22 roku woli sprzedaży 

nieruchomości, na której zlokalizowana jest Niepubliczna Szkoła Podstawowa im. kpt żeglugi 

wielkiej Danuty Kobylińskiej - Walas w Kozietułach. Prosimy, tak jak we wniosku 

stowarzyszenia, z dnia 19 października, o określenie wartości wyżej wymienionej 

nieruchomości. Podpisała Pani prezes i wiceprezes stowarzyszenia. 

Na sesji, na której obradowano n a ten temat, wynik głosowania, szanowni Państwo był 9 

głosów za, 4 przeciw, 2 radnych było nieobecnych, czyli radni większością głosów wyrazili 

wolę sprzedaży nieruchomości. Jest to również zawarte w protokole z tej sesji natomiast, 

Szanowni Państwo, procedura jest zawsze taka, Rada Gminy najpierw opiniuje coś na 

komisji, następnie trafia to na sesję a władzą wykonawczą jest Burmistrz i odpowiedziałem na 

to pismo, szanowni Państwo, w następujący sposób. W związku ze złożonym wnioskiem z 

dnia 15 listopada 22 roku w sprawie określenia wartości nieruchomości, w której funkcjonuje 

Niepubliczna Szkoła Podstawowa im. kpt żeglugi wielkiej Danuty Kobylińskiej - Walas, 

informuję, że organem wykonawczym Gminy jest Burmistrz a nie Rada Miejska. Rada, do 

momentu jak nie będzie wyceny, kosztorysu, no nie może podjąć żadnych działań. 

Tak jest w przypadku sprzedaży każdego mienia i każdej nieruchomości. 

W tym przypadku jakby organem wiodącym na tym etapie tego procesu gdzie Rada wyraziła 

wolę sprzedaży jest Pan Burmistrz, to też żeby dla Państwa było jasne, mamy tutaj 

przedstawicieli Stowarzyszenia. Punkt 20, sprawy bieżące, interpelacje radnych, szanowni 

Państwo. Bardzo proszę o zgłaszanie się do dyskusji. Ktoś z radnych chciałby zabrać głos? 

Nie widzę, szanowni Państwo, przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

21. Sprawy mieszkańców. 

 



   Sołtys wsi Główczyn Beata Dąbrowska: Tylko, że ja mam sprawę Pana Burmistrza. Chodzi 

mi, bo mieszkańcy się bardzo bulwersują na temat zapalanych lamp na wsiach. Po prostu by 

chcieli zmienić, ta ilość godzin żeby była, jaka jest tylko, że w innych godzinach. Czy to jest 

możliwość zmiany na tych słupach? Na przykład u nas na wsi w Głubczynie zapala się o 16: 

00 a gaszona jest o 23: 00, no i po prostu chcielibyśmy, jako my, mieszkańcy żeby się ona 

 w nocy dłużej paliła a później się zapalała. Czy jest taka możliwość zmiany tych godzin? 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Technicznie lampy zapalają się w oparciu o czujnik 

światła, tak naprawdę Bądź zegar astronomiczny, więc są i również zegary, więc tutaj może 

dyrektor coś jeszcze bardziej szczegółowo podpowie natomiast z tego, co wiem część lamp 

zapala się w oparciu o zegary a część o czujnik zmierzchu to może być nie do końca łatwe do 

wykonania. 

 

Sołtys wsi Główczyn Beata Dąbrowska: Mieszkańcy coś tam mówili, że to elektryk może to 

ustawić, nie. 

 

   Dyrektor ZGKiM w Mogielnicy Mateusz Muszyński: Prawdopodobnie to niech elektryk 

podjedzie i sprawdzi ustawienie zegara. Może jest godzina przestawiona załączania zła, 

a może sam zegar przestawił, na etapie zmiany czasu w październiku część zegarów po prostu 

wariuje. Myślę, że sprawa prosta, niech elektryk podjedzie, zobaczy. 

 

   Radny Włodzimierz Wasiak: To moi mieszkańcy powiedzieli inaczej. Niech się pali jak się 

pali, od 17: 00 do 23: 00, tylko chcą jechać rano do pracy a niestety chcą żeby rano się 

zapaliło na dwie godziny, bo to jest najważniejsze, ranne godziny niż wieczorowe, bo proszę 

Państwa, nie wiem czy u Państwa, ale u mnie to jest sfora dzików. I to jest problem. Ludzie 

muszą jeździć samochodami do autobusu do przystanku do Ferrero, bo inaczej nie ma szansy 

przejść. Atakują już, no [niesłyszalne, z sali] To nie jest, Pani Jolu, uruchomienie tych lamp to 

nie jest [niezrozumiałe] elektryczna. No, to były inne lampy, te są oszczędne żarówki, 

one zadziałają szybciutko. Uważam, że propozycja niektórych mieszkańców, bardzo mądra 

żeby się zapaliły rano, że do pracy do autobusu przejść, Wólka Gostomska prosi, Brzostowiec 

prosi. Niestety, ludzie chodzą, nie wszyscy jeżdżą albo jak mam jechać do Ferrero do 

przystanku... Tu jest propozycja. Ja bym też taką propozycję widział od Państwa strony 

żebyśmy mogli uruchomić na te dwie godziny, naprawdę, oszczędności oszczędnościami, ale 

musimy słuchać trochę ludzi, którzy to korzystają, no. Kogo nie dotyczy myśli, że jest 

wszystko okej. Jeśli kogoś dotyczy uważa, że powinniśmy rano też zapalić. Dziękuję. 

 

   Radny Jerzy Marczak: Dzień dobry. Panie Przewodniczący, jak to jest? Nie liczą się 

głosowanie radnych? No, bo przegłosowane było na temat szkoły, prawda? Wracam do 

tematu szkoły. Jest coś, nie tak jest, bo tak... 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Panie radny, już wszystko Panu tłumaczę. To się 

wszystko odbywa tak jak w przypadku sprzedaży każdej nieruchomości. Najpierw podanie 

trafia na komisję. Jest opinia radnych. Jak jest opinia pozytywna trafia to na sesji, jak jest 

opinia negatywna to już nie trafia ten dokument i materiał na sesję w ramach projektu danej 

uchwały dotyczącej sprzedaży nieruchomości. W tym przypadku opinia była pozytywna, 

trafiło to na sesję i w tym momencie jest etap, jeszcze nie trafiło na sesję. Jest ten etap 

przejściowy. Czekamy na wycenę. W oparciu, o co chce Pan oszacować wartość tej 

nieruchomości i budynku? 

 



  Radny Jerzy Marczak: Czekamy właśnie na wycenę. To czy mają powtórzyć to zapytanie 

czy pismo czy to jest wszystko? Dziękuję. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Ja rozumiem, że sprawa budzi emocje, szanowni 

Państwo. Jest to dla mnie w pełni zrozumiałe natomiast technicznie nie będziemy robili tutaj 

żadnych wyjątków, bo się nie da prawnie tego inaczej zrobić, szanowni Państwo. Rada 

zrobiła to, co mogła na danym etapie i na danej sytuacji w danym momencie. Zajęła 

stanowisko i wyraziła swoją opinię, że jest za sprzedażą tej nieruchomości. Tak jak ostatnio 

na wspólnym posiedzeniu w zakresie wysypiska. Opinia, większość radnych, głos był 

pozytywny, opinia była pozytywna, więc trafiło to na sesję, tak i tak samo będzie 

 z Kozietułami, szanowni Państwo, tylko musimy wiedzieć jak to będzie wyglądało w 

zakresie wyceny, więc ja nie mogę w kompetencje wchodzić władzy wykonawczej, jak 

szanowni Państwo, Rada Gminy jest władzą uchwałodawczą. To Państwo podejmujecie 

decyzje, jakie zadania mają być realizowane i z tych zadań jest rozliczany Pan Burmistrz, 

który kieruje pracownikami. 

 

Radny Jerzy Marczak: A kiedy możemy się spodziewać tej wyceny? 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: To już musi Pan spytać Pana Burmistrza, bo nie 

jestem w stanie Panu odpowiedzieć na to pytanie. Szanowni Państwo, też żebyście wiedzieli, 

jak są komisje, dobrze, że te komisje u nas są nagrywane, można je obejrzeć, można dotrzeć 

do materiału, wszystko jest zarejestrowane, też jest bardzo często tak, że Pani Małgorzata 

Sierajewska, które w Gminie zajmuje z tymi zagadnieniami związanymi z gospodarką 

nieruchomościami, też prowadzi te zagadnienia i też za każdym razem, szanowni Państwo, 

wytłumaczy radnym, na jakich zasadach to może być prowadzone. No, Pan Jurek nie jest 

radnym pierwszy miesiąc i wszystkim radnym to przypominam, jest pewna procedura, 

której musimy się trzymać, tak naprawdę, szanowni Państwo. 

 

   Radny Stanisław Kępka: Szanowni radni, ja tutaj zapytanie kieruję z uwagi na to, 

że nie ma w tej chwili Pana Burmistrza, kieruję pytanie do Przewodniczącego Rady. 

Szanowni radni, ja również jestem radnym a jednocześnie jestem mieszkańcem Osiedla 

Belweder. Kochani, w planie na ten rok było wykonanie, dokończenia wykonania chodników 

na Osiedlu Belweder, czyli ulica generalnie Sosnowa, ulica Lipowa plus jakieś mniejsze 

pozostałe. Cieszyłem się, jako mieszkaniec, jako radny, że wreszcie Gmina przyjęła 

wykonawcę takiego solidnego, porządnie wykonują swoją pracę, ładnie zaczęli pracę na ulicy 

Sosnowej, wykonali chodniki, dokończyli wykonania chodników po stronie prawej natomiast, 

o dziwo, zakończyli sprawę ulicy Sosnowej, przenieśli się na ulicę Lipową. Tam fajnie też 

wykonali pracę, ale myślałem, że wrócą, bo zresztą rozmawiałem z wykonawcami, że wrócą 

do zakończenia budowy chodnika na ulicy Sosnowej po stronie lewej. Tam jest łącznie 6 

działek, czyli 4 gospodarstwa w tej chwili zamieszkałe plus tam dwie jeszcze działeczki są 

wolne. Kochani, chodzę, przyglądam się jak oni wykonują i tak dalej. Pytałem, kiedy 

wreszcie przyjdą dokończyć. W końcu ten wykonawca, kierownik budowy mówi, oni tam już 

nie wrócą, bo oni inne zadania mają i przenieśli się do budowy chodników na starym 

Belwederze. Oczywiście też one są potrzebne i tak dalej, ale dla mnie zasadnicza sprawa to 

jest po kolei, co się zaczyna to się kończy, więc działanie tej firmy, która robi chodniki, ona 

już zbliża się do końca a dalej na ulicy Sosnowej tych 5, że tak powiem, posesji zostało. 

Słuchajcie, jest to nieładnie, nie fair ze strony tutaj mocodawców i odpowiedzialnych osób za 

to niefortunne działanie i mam takie pytanie, kto projektował chodniki czy to było 

projektowanie chodników wybiórczo? Bo uważam, że jeżeli w planie mieliśmy zakończenie 

w tym roku działania budowy chodników na Osiedlu Belweder, na to żeśmy przeznaczyli 



jeszcze dodatkowe 100 000 zł i teraz zostaje, zostaje na ulicy Sosnowej do zakończenia 

zamknięcia tematu, zostaje 5 posesji. Uważam jest to nie fair. Z mojej strony ja się źle czuję, 

jako radny i mieszkaniec osiedla jak zostali ci mieszkańcy potraktowani. Jak ja, jako radny 

również zostałem potraktowany. Jest mi bardzo z tego powodu przykro. Składam formalny 

wniosek przy okazji do Przewodniczącego Rady, aby ten temat przy najbliższej możliwości 

przyjął na komisję, Na sesję i wreszcie dokończyć i zamknąć to, co się zaczęło. To chyba 

prawidłowe działanie, to świadczy o działaniu osób odpowiedzialnych za pewne 

przedsięwzięcia, które się podejmuje. Niby to jest drobna sprawa, ale przecież jakiś projektant 

był, to jak mógł wybiórczo robić projekt? Ja dziękuję i proszę o zajęcie stanowiska w tej 

sprawie. Dziękuję bardzo. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Przekażę tutaj do odpowiednich komórek w Gminie 

informację jak ta sprawa wygląda i postaram się ustalić jak to będzie dalej realizowane 

natomiast chciałbym, szanowni Państwo, żebyście zrozumieli jedną, bardzo ważną rzecz. 

Gmina realizuje dużo zadań, w różnych obszarach. Każdy z Państwa działa w jakimś 

obszarze, w jakimś sołectwie, pod jakiegoś radnego podlegają określone sołectwa, pod 

sołtysów. W momencie, kiedy na przykład na ulicy Sienkiewicza i Przejazd był wykonywany 

chodnik i wiedziałem, że te punkty są opiniowane najpierw przez komisję, że jest zlecona 

dokumentacja do opracowania, następnie te dokumenty po zatwierdzeniu trafiały już do 

realizacji, były określane kosztorysy, szanowni Państwo, to jest tak jak prywatnie 

potrzebujecie załatwić jakąś sprawę osobiście, musicie pilnować też takich zagadnień. 

Żaden z radnych, Panie Stanisławie, nie zagłosował celowo przeciwko Panu żeby na jakimś 

fragmencie na Osiedlu Belweder nie był wykonany chodnik, bo jest to nielogiczne. Wiadomo 

jest jedno, że jeżeli miały być realizowane chodniki, to każdy był przekonany, że one będą 

realizowane w całości natomiast technicznie rzecz biorąc, szanowni Państwo, trzeba również 

za tymi swoimi sprawami pochodzić, popilnować, po nadzorować, bo nikt tak doskonale nie 

zna waszego terenu, waszych mieszkańców, jak wy sami. Zaraz Pan, Panie Edwardzie, doda 

swój komentarz jak najbardziej, bez takich słów bardzo proszę tylko, natomiast mnie 

denerwują takie rzeczy, bo głosujemy, popieramy, nagle się pojawia problem, bo ktoś 

czegoś nie dopilnował i szukanie winnych. Projektant zaprojektował, ktoś to zatwierdził.  

W zakresie ulicy Sienkiewicza i Przejazd ja zgłaszałem uwagi do dokumentacji, one zostały 

poprawione, szanowni Państwo i na samym etapie realizacji zadania też były problemy, które 

musiałem rozwiązywać. Przykład ulicy Zagańczyka, podobnie były problemy, była 

wykonywana nowa nawierzchnia i na bieżąco były, niby droga powiatowa w granicach miasta 

i dyrektor ZGKiM brał udział w tym zadaniu i radny powiatowy Robert Lipiec brał udział 

 w tym zadaniu, no nie można, szanowni Państwo, że tak powiem, zostawić sprawę samej 

sobie, no. Nikt by nie chciał żeby na nasze konto ktoś zaciągnął kredyt w banku, szanowni 

Państwo, więc też musimy pilnować pewnych rzeczy żeby zadanie było realizowane. 

Panie Stanisławie, ja ze swojej strony, tak jak powiedziałem, przekażę informację dalej i nie 

ukrywam, że chciałbym żeby to zadanie było w pełni wykonane, tak. Tylko pytanie czy 

znajdziemy na to środki finansowe, bo to jest tak jak i z drogami, szanowni Państwo, chcemy 

naprawdę zrobić jak najwięcej, tylko pytanie jest skąd. I w zakresie wysypiska czy innych 

działań, szanowni Państwo, tak jak Burmistrz powiedział, mamy pewien wkład w Budżecie 

Gminy w zakresie środków własnych i my z tych środków własnych część przeznaczymy na 

jedną rzecz, na drugą, na trzecią i to jest pewna kwota, którą my się możemy dysponować. 

My nie działamy jak nasz rząd, szanowni Państwo, poczytajcie sobie troszkę informacji jak 

jest zadłużane nasze państwo w ostatnich latach. Jak my byśmy tak zadłużali gminę, to 

szanowni Państwo, powiem Państwu szczerze, że przy obecnych stopach procentowych to 

jeszcze byśmy musieli zaciągać pożyczki żeby spłacać kredyty, jak byśmy tak zadłużali naszą 

gminę jak państwo zadłuża i rząd zadłuża nasze państwo, więc formalnie rzecz biorąc 



działania tej Rady, bardzo odpowiedzialne działania, doprowadzają do tego, że z 9500000 

zadłużenia, które było jak rozpoczęliśmy tą kadencję Rady w listopadzie 2018 roku, na koniec 

tego roku może być zadłużenie na poziomie około 2500000 złotych. I dzięki temu na te 

inwestycje jest coraz więcej, ale jak Państwo widzicie, wydatki też rosną. Przykład wydatków 

na energię na oświetlenie, z 450 000 na 1500000 złotych i jeszcze wcale nie wiadomo jak to 

finalnie się zakończy. I to są takie wydatki puste, że wydamy i nic za to nie zrobimy. 

Tak to wygląda szanowni Państwo. Może kiedyś dojdzie do takiego pomysłu, że włączniki na 

lampach zamontujemy. Każdy będzie szedł sobie wzdłuż ulicy, jak będzie chciał mieć 

widno to sobie będzie czasowo zapalał na lampie włącznik. Może dojść do takich absurdów, 

szanowni Państwo. Kto z Państwa jeszcze chce zabrać głos? 

 

 

   Radny Stanisław Kępka: Dziękuję Panie Przewodniczący, że przyjął Pan moje tutaj 

zastrzeżenie, ale nikt mi nie może zarzucić, że ja tam nie chodzę, nie sprawdzam tego. 

Oni świadomie, świadomie powiedzieli, że nie, bo oni tu nie zrobią, oni pójdą dalej. 

No jak może zaczynać jakąkolwiek pracę nie skończą, idąc dalej. No to świadczy o tym, ja 

nie wiem, jest jakiś nadzorca chyba. I co ja mogłem więcej zrobić? Przecież ja nie byłem 

kierownikiem budowy chodników tego osiedla tylko ktoś był odpowiedzialny za te prace 

 a ponadto mam zastrzeżenia, co do planowania. Dlaczego w momencie wykonywania 

projektów nie poproszono mnie, jako radnego i mieszkańca tego osiedla żebym uczestniczył, 

jak chodzili, mierzyli, nawet nie wiem, kiedy. Jest tam Przewodnicząca Komitetu 

Osiedlowego, 

również nie wiedziała. Nam zależy, bo akurat jest tak, że ja jestem radnym, żona jest akurat 

Przewodniczącą, słuchajcie, w jakim świetle stoimy my? No to jest w ogóle nie, wręcz 

niedopuszczalne. I to, że jest jakieś zaniedbanie z naszej strony, nie ma żadnego, ale po prostu 

nie możemy w trybie nakazowym kazać, wydawać polecenia pracownikom firmy, 

która wykonuje z tego, ponieważ oni uważają, że to, co mają napisane, namalowane kredką, 

oni mają to robię. No, na tym chciałbym zakończyć temat, ale ostatecznie, jeżeli cokolwiek 

zaczynamy jakąś pracę, przedsięwzięcie i tak dalej, kończymy, kończmy z poczuciem dobrze 

spełnionego obowiązku. Dziękuję. 

 

 

22. Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski zakończył obrady LVII Sesji Rady Miejskiej w 

Mogielnicy. 

Na tym protokół zakończono. 

 

  

Protokołował    Sekretarz obrad  Przewodniczący obrad  

 

Grzegorz Frasoński   Piotr Nejman   Grzegorz Michalski 


